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8 CĒSU NOVADA

VĒSTIS Vēl var pieteikt sportistus 
tradicionālajai Cēsu sporta 
laureātu balvai

Janvārī atklās “Cēsis – Latvijas 
kultūras galvaspilsēta 2025” gada 
norises

Lasiet 14. lpp.

Lasiet 3. lpp.

Cēsu novada Centrālās administrācijas izdevums Nr. 12 (263), bezmaksas 2024. gada 27. decembris

Janvāris 
 � Janvārī atklāts Radošo 

un digitālo industriju centrs 
“Rainis”. Novada pašvaldība 
kopā ar radošā kvartāla izvei-
des projekta komandu sākusi 
atdzīvināt un transformēt rūp-
niecisko teritoriju, padarot to 
par radošās un digitālās uzņē-
mējdarbības epicentru un kul-
tūras dzirksteli. 

 � Pirmās kārtas būvdarbi 
ilga astoņus mēnešus, un re-
zultātā Raiņa ielā 25 ir tapusi 
gaiša un mājīga vide, kas at-
spoguļo centienus saglabāt 
ēkas vēsturisko vērtību, vien-
laikus nodrošinot tai jaunu 
elpu un mērķi.  

 � Pasaules Jaunatnes 
ziemas olimpiskajās spēlēs, 
kas norisinājās Dienvidkorejā, 
cēsnieks Edvards Marts Mar-
kitāns kamaniņu stafetē Lat-
vijas izlases sastāvā izcīnījis 
sudraba medaļu, piekāpjoties 
vienīgi Itālijas vienaudžiem.  

 � Kā ierasts, janvārī Amatas 
Kultūras namā skanēja un 
rībēja – tur norisinājās Ģikšu 
danču nakts – šogad jau piec-
padsmitā! Danču nakts ir balle, 
kurā spēlē tautas mūziku un 
dejo latviešu un citu tautu 

tradicionālās jeb tautas dejas. 
Ģikšos muzicēja 16 dažādas 
muzikantu grupas no Latvi-
jas, Lietuvas un Igaunijas, kas 
lielajā zālē spēlēja visu nakti, 
bet vienlaikus grupas muzicē-
ja arī foajē un citās vietās, kur 
notika saspēlēšanās brīvā gai-
sotnē. Danču nakti apmeklēja 
ap 700 dalībnieku, no tiem 104 
muzikanti, zālē nospēlēti un iz-
dejoti 96 danči, foajē un citur 
izpildītos un dancotos gabalus 
neviens nespēja saskaitīt. 

 � Priekuļu Kultūras namā 
gads sākās ar deju kolektīva 
“Zelta Virpulis” 15 gadu jubi-
lejas koncertu, kas aizritēja 
prieka pilnām emocijām pār-
pildītā skatītāju zālē. Iekšējs 
mirdzums, kas staroja jau no 
koncerta izvēlētā vadmotīva 
“Naktī bira zelta rasa” caurvija 
visu pasākuma gaitu un katra 
dejotāja sirdi.  

 � Vaives pagasta “Kaķukro-
gā” notika novada domes 
vadības tikšanās ar iedzīvotā-
jiem. Tā bija līdz šim garākā un 
apmeklētākā saruna ar cen-
trālo jautājumu par Rāmuļu 
skolas turpmāko likteni. 

 � Lai nodrošinātu kvalita-
tīvāku skolēnu pārvadājumu 

pakalpojumu, Jaunpiebalgas 
un Vecpiebalgas apvienības 
iegādājās jaunus un ērtus mik-
roautobusus ar 19 sēdvietām.  

Februāris 
 � Cēsu novada dome feb-

ruārī pieņēma pašvaldības 
2024. gada budžetu, apstipri-
not 106,774 miljonu eiro kop-
budžeta ieņēmumus, kas ir par 
10,6 % vairāk nekā pērn. Kop-
budžeta 2024. gada izdevumi, 
tāpat kā ieņēmumi, plānoti 
106,744 miljonu eiro apmērā. 

 � Kā prioritātes 2024. 
gada budžetā noteiktas Cēsu 
novada satiksmes infrastruk-
tūras uzlabošana, Eiropas Sa-
vienības u. c. ārējo finanšu ins-
trumentu piesaiste, iedzīvotāju 
sociālā aizsardzība, dzīvojamā 
fonda uzlabošana un papildi-
nāšana, aprites ekonomikas un 
ilgtspējīgas uzņēmējdarbības 
veicināšana. Tāpat kā novada 
budžeta prioritāte izcelta arī 
“Cēsis – Latvijas kultūras gal-
vaspilsēta 2025” iniciatīvu īs-
tenošana. No budžeta izdevu-
miem lielākais īpatsvars, 47 %, 
paredzēti izglītības funkcijas 
finansēšanai. Kopumā izglītībai 
plānoti 47,103 miljoni eiro. 

 � Radošais un digitālais 
centrs “Rainis” sāk uzņemt 
pirmos telpu nomniekus nesen 
pārbūvētajā ēkā Raiņa ielā 
25. Pilna servisa izdevniecī-
ba “Sava grāmata” ir pirmā, 
kas pēc veiksmīgas nomas 
tiesību izsoles un līguma no-
slēgšanas jau uzsākusi darbu 
centra telpās. Notikums ne 
tikai pavēris jaunu lappusi iz-
devniecībai, bet arī Radošo un 
digitālo industriju centram.  

 � Cēsu novada domes feb-
ruāra sēdē apstiprināts Kul-
tūras pārvaldes reorganizāci-
jas plāns, kas paredz novada 
akreditētos muzejus – Cēsu 
Vēstures un mākslas muzeju, 
Eduarda Veidenbauma muzeju 
“Kalāči” un muzeju apvienību 
“Orisāre” – atdalīt no Kultūras 
pārvaldes un izveidot atseviš-
ķu pašvaldības iestādi “Cēsu 
muzejs”.  

 � Koncertzālē “Cēsis” norisi-
nājās viens no Kultūras centra 
amatiermākslas kolektīvu gai-
dītākajiem notikumiem “Gada 
balva amatiermākslā”, kas kopā 
pulcēja teju 300 dejotājus, 
dziedātājus, teātra spēlētājus, 
folkloras kopas un pūtēju or-
ķestra dalībniekus. Gada balvu 

“Pārsteigums 2023” saņēma 
tautas deju ansamblis “Raitais 
solis” (vadītājs Andis Kozaks), 
savukārt Gada balvu “Skatuve 
2023” saņēma sieviešu vokā-
lais ansamblis “Tieši tāpēc” 
(vadītāja Ilze Grinfelde).  

Marts 
 � Marta domes sēdē par 

pašvaldības iestādes “Cēsu 
muzejs” direktori vienbalsīgi 
apstiprināta Cēsu Vēstures un 
mākslas muzeja vadītāja Ināra 
Bula. 

 � Cēsu Kosmosa izziņas 
centrā tikās Latvijas un Igau-
nijas izglītības un zinātnes mi-
nistres Anda Čakša un Kristīna 
Kallasa, lai dalītos pieredzē un 
diskutētu par abu valstu skolu 
tīkliem un finansēšanas mo-
deļiem. Delegāciju papildināja 
arī Igaunijas vēstnieks Latvijā 
Eerik Marmei.  

 � Īstenojot Cēsu novada 
skolu tīkla sakārtošanu, 
Cēsu novada dome pieņēma 
lēmumu par Stalbes pamat-
skolas reorganizāciju, pievie-
nojot to Straupes pamatskolai. 

2024. gada novada notikumu apskats 

Turpinājums 8. lpp.
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NOVADA AKTUALITĀTES

Izdod: Cēsu novada Centrālā administrācija
Raunas iela 4, Cēsis, Cēsu novads

Metiens 22 000 eksemplāri

Iespiests: SIA “Poligrāfijas grupa Mūkusala”

Viss par Cēsu novadu: www.cesis.lv
Materiālu pārpublicēšanas gadījumā atsauce uz 

“Cēsu Novada Vēstīm” obligāta.

Mūkusalas iela 15a, Rīga.

E-pasts: dome@cesunovads.lv

Šī gada sākumā atklājām 
radošā un digitālā industriju 
centra “Rainis” pirmo atjaunoto 
korpusu Raiņa ielā 25. Degra-
dētā rūpnieciskā teritorijā, teju 
pašā pilsētas centrā, veidot vidi 
biznesam un radošām izpaus-
mēm bija drosmīga pašvaldī-
bas apņemšanās. Taču pirmā 
darba gada rezultāti rāda, ka 
tas bija tālredzīgs lēmums, un 
nākamajā gadā sāksies Raiņa 
27. ēkas rekonstrukcija. 

“Raiņa kvartāla” atklāša-
na zināmā mēra parādīja visa 
šī gada pašvaldības galveno 
darba virzienu – novada at-
tīstībai būtisku investīciju 
projektu īstenošana uzņē-
mējdarbības, izglītības, infra-
struktūras attīstības, kultūras 
un citās jomās. Šīs prioritātes 
atspoguļoja arī februārī pie-
ņemtais novada pašvaldības 
budžets šim gadam. Laikā, kad 
ierobežoto finanšu resursu 
dēļ daudzas Latvijas pašval-
dības atteicās no izaugsmes 
iecerēm, pieņēma izdzīvo-
šanas budžetus, mēs tomēr 
spējām izstrādāt labu un uz 
attīstību vērstu budžetu. To 
apliecināja projektu portfelis 
40 miljonu eiro vērtībā! Un 
jāatzīmē arī tas, ka budžetu 
izstrādājam ļoti augstā deta-
lizācijas pakāpē, tāpēc būtiski 
budžeta grozījumi nebija 
jāveic. Gada nogalē redzam, 
ka ieņēmumu daļā budžets ir 
sekmīgi izpildīts, bet izdevumu 
daļā ir līdzekļu ekonomija, kas 
ir svarīgs pamats nākamā gada 
budžeta izstrādei. Darbs pie tā 
jau rit intensīvi.  

Šajā gadā pieņemti nozīmī-
gi lēmumi par izglītības tīkla 
sakārtošanu novadā. Labs 
piemērs ir Stalbes un Strau-
pes pamatskolu apvienošana, 
saglabājot abas mācību vietas. 

Pedagoģisko, administratīvo 
un tehnisko resursu apvieno-
šana dod iespēju apvienotajai 
mācību iestādei sekmīgi at-
tīstīties, nodrošinot Pārgaujas 
bērniem kvalitatīvu un pieeja-
mu izglītību. Līdzīgi, saglabā-
jot abas mācību vietas, apvie-
notas arī specializētās Spāres 
un Raiskuma skolas. Pārdo-
māts lēmums bija pirmsskolas 
grupas atvēršana Raiskuma 
skolā, jo bērniem ar nopiet-
niem funkcionāliem traucē-
jumiem tāda bija ļoti nepie-
ciešama. Rāmuļu pamatskolai 
pēc sākotnēji visai kaislīgām 
debatēm apstiprināts divu 
gadu pārejas posms, radot 
iespēju pašvaldībai, skolas ko-
lektīvam, vecākiem un vietējai 
kopienai strādāt, lai sasniegtu 
nepieciešamos kvalitatīvos un 
kvantitatīvos kritērijus. Prie-
kuļu un Vecpiebalgas vidus-
skolas turpmāk būs pamat-
skolas. Abās mācību iestādēs 
apstiprināti apjomīgi telpu 
rekonstrukcijas un modernizā-
cijas projekti. Tādu īstenosim 
arī Jaunpiebalgas vidusskolā. 
Cēsu Valsts ģimnāzijas ēkā 
būvdarbi vēl turpinās. Jāatvai-
nojas skolas pedagogu kolek-
tīvam, audzēkņiem, vecākiem 
par kavēšanos. Mierinājumam 
varu teikt, ka šajā gadījumā 
teiciens – kas lēni nāk, tas labi 
nāk – ir vietā, jo vēsturiskā ēka 
atdzimst jaunā, pievilcīgā un 
mūsdienīgā veidolā.  

Nozīmīgas investīcijas 
veiktas arī veselības aprūpes 
attīstībā. Cēsu klīnikā turpinās 
Bērnu nodaļas telpu rekons-
trukcija. Apstiprināts projekts 
centra izveidei ģimenes ārstu 
praksēm klīnikā. Līgatnes 
Rehabilitācijas centrā īsteno 
energoefektivitātes uzlaboša-
nas projektu. Nākamajā kārtā 
jāpiesaista līdzekļi iekštelpu 
modernizācijai. Gada nogalē 
saņemta ziņa par jauna Neat-
liekamās medicīniskās palīdzī-
bas centra būvniecību Cēsīs, 
veikala “Mego” apkaimē.   

Valsts SIA “Latvijas Valsts 
ceļi” šogad Cēsu novada teri-
torijā īstenojusi ļoti apjomīgus, 
nozīmīgus un gaidītus rekons-
trukcijas projektus. Rudenī 
atklāts atjaunotais Stalbes 
ceļš un Vidzemes šoseja 
posmā no Melturiem līdz Rī-
dzenei. Brauktuves virskārtas 

atjaunotas posmos Nītaure–
Zaube un Vecpiebalga–Jaun-
piebalgas robeža. Iedzīvotāji 
ļoti novērtē arī uzlabojumus 
mikromobilitātē. Pavasara 
pusē atklāts Līvu veloceliņš, 
noslēgusies projektēšana, un 
nākamajā gadā sāksies veloce-
ļa Cēsis–Jāņmuiža būvniecība. 
Cēsīs un katrā lauku pārvaldē 
šogad atjaunotas ielas, ietves, 
ceļi no pašvaldību aizdevu-
mu programmas finansējuma. 
Ceļu tīkla sakārtošana ir prio-
ritārs jautājums visās tikšanās 
reizēs ar iedzīvotājiem, un mēs 
to respektējam. 

Arī uzņēmējdarbības vides 
attītība ir stabila prioritāte. 
Gada sākumā atklājām ražo-
šanas ēku Daibē, bet nākama-
jā gadā vērienīgas investīcijas 
plānotas rūpnieciskajā teritori-
jā Lapsu ielas apkaimē.

Šogad aktuāli bija arī drošī-
bas un civilās aizsardzības jau-
tājumi. Arī pašā gada nogalē 
aktīvi notika mācības, disku-
sijas par dažādiem drošības 
riskiem. Decembrī mācībās ar 
savu pieredzi dalījās Ukrainas 
speciālisti, norādot, kas jāņem 
vērā mūsdienu kara apstākļos. 
Drošība un civilā aizsardzība 
būs arī nākamā gada aktuali-
tātes. Ir jābūt sagatavotiem 
iespējamam apdraudējumam 
cerībā, ka gūtās prasmes un 
zināšanas nenāksies likt lietā.  

Šis bija tiešām dinamisks 
investīciju projektu īstenoša-
nas gads, un gribu pateikties 
pašvaldības Attīstības pār-
valdes un apvienību pārvalžu 
darbiniekiem par ieguldījumu 
novada izaugsmē. Pateicoties 
pašvaldības, uzņēmēju, katra 
iedzīvotāja darbam, redzam, 
kā novads mainās un tuvojas 
tam, lai kļūtu par izcilu vietu 
dzīvei. Taču darāmā šajā ne-
mitīgas pilnveides ceļā vēl ir 
ļoti daudz! Tāpēc arī nākamais 
būs dinamisks un darbīgs no-
zīmīgu investīciju projektu īs-
tenošanas gads, un tas būs arī 
“Cēsis – Latvijas kultūras gal-
vaspilsēta” gads. Un šis noti-
kums ļaus mums labāk iepazīt 
un apzināties sava novada 
radošo potenciālu un varēju-
mu, ļaujot uzmirdzēt arī Latvi-
jas kontekstā. 

Laimīgu un mierīgu visiem 
Jauno gadu! 

Jānis Rozenbergs,
Cēsu novada domes  
priekšsēdētājs

Izaugsmes gada dinamiskie 
soļi 

Apstiprina novada pašvaldības izpilddirektori

Izmaiņas sociālajā jomā 
No 2025. gada 1. janvāra 

mainās minimālo ienākumu 
sliekšņi – trūcīgas mājsaim-
niecības ienākumu slieksnis 
palielinās no 343 euro līdz 
377 euro pirmajai vai vienīga-
jai personai mājsaimniecībā 
un no 240 euro līdz 264 euro 
katrai nākamajai personai māj-
saimniecībā. 

Garantētais minimālais ie-
nākumu (GMI) slieksnis palie-
linās no 137 euro līdz 166 euro 
pirmajai vai vienīgajai personai 
mājsaimniecībā un no 96 euro 
līdz 116 euro pārējām perso-
nām mājsaimniecībā. 

Maznodrošinātas māj-
saimniecības ienākumu 
slieksnis Cēsu novadā – no 411 
euro līdz 453 euro pirmajai vai 
vienīgajai personai mājsaim-
niecībā un no 288 euro līdz 
367 euro katrai nākamajai per-
sonai mājsaimniecībā, garan-
tēto minimālo ienākumu (GMI) 
slieksnis palielinās no 137 euro 
līdz 166 euro pirmajai vai vie-
nīgajai personai mājsaimniecī-
bā un no 96 euro uz 116 euro 
katrai nākamajai personai māj-
saimniecībā.  

Palielinās arī atbalsts piln-
gadību sasniegušam bārenim 
un bez vecāku gādības pa-
likušam bērnam – pabalsts 
patstāvīgas dzīves uzsākšanai 
palielinās no 274 euro līdz 302 
euro, personām ar invaliditāti 
kopš bērnības –  no 411 euro 
līdz 453 euro, pabalsts sadzīves 
priekšmetu un mīkstā inventā-
ra iegādei – no 1 166 euro līdz 
1 283 euro. Pabalsts ikmēneša 
izdevumiem – no 137 euro līdz 
166 euro, pabalsts ikmēneša 

izdevumiem jaunietim ar in-
validitāti kopš bērnības – no 
206 euro līdz 226 euro (līdz 
21 gada vecuma sasniegšanai 
vai, ja persona mācās vispā-
rējās izglītības vai profesionā-
lās izglītības iestādē vai studē 
augstākajā izglītības iestādē, 
tostarp koledžā, līdz 24 gadu 
vecuma sasniegšanai). 

Informējam, ka saskaņā ar 
2024. gada 10. decembra gro-
zījumiem Ministru kabineta 
2022. gada 21. jūnija noteiku-
mos Nr. 381 “Eiropas Sociālā 
fonda Plus programmas ma-
teriālās nenodrošinātības ma-
zināšanai 2021.–2027. gadam 
īstenošanas noteikumi” ar 
2025. gadu atbalstu turpina 
saņemt vistrūcīgākās perso-
nas (personas ar trūcīgās māj-
saimniecības statusu un krīzes 
situācijā nonākušie Latvijas 
iedzīvotāji un Ukrainas civilie-
dzīvotāji), tām saglabājot visus 
līdzšinējos atbalsta veidus un 
to apmēru, tostarp pārtikas 
atbalstu – 2 komplektus per-
sonai ceturksnī. 

Maznodrošinātās mājsaim-
niecības, kurām sociālais die-
nests 2024. gadā ir izsniedzis 
izziņu par statusu, un tās de-
rīguma termiņš beidzas 2025. 
gadā, var saņemt atbalstu 
līdz izziņas derīguma termiņa 
beigām atbilstoši nosacīju-
miem, kādi bija spēkā līdz 
2024. gada 31. decembrim. 
Savukārt maznodrošinātām 
mājsaimniecībām ar izziņām, 
kas izsniegtas no 2025. gada 1. 
janvāra, vairs netiek piešķirtas 
tiesības uz atbalstu. 

Cēsu novada domes sēdē 
par pašvaldības izpilddirektori 
apstiprināta līdzšinējā Līgat-
nes un Pārgaujas apvienību 
pārvalžu vadītāja Līga Medne. 
Amata pienākumus L. Medne 
sāka pildīt 16. decembrī. 

Pēc apstiprināšanas amatā 
Līga Medne uzsvēra: “Paldies 
par izrādīto uzticību un 
iespēju kopā ar Cēsu novada 

pašvaldības komandu strādāt, 
lai Cēsu novads turpinātu po-
zitīvi pārsteigt! Mana apņem-
šanās ir paātrināt veiksmīgo 
attīstības gaitu un veicināt 
mūsu plašā novada vienotu un 
ilgtspējīgu izaugsmi.” 

Cēsu novada domes priekš-
sēdētājs Jānis Rozenbergs 
uzsvēra Līgas Mednes profe-
sionālās spējas un pieredzi.

Līga Medne ir profesionāle 
ar vairāk nekā 20 gadu piere-
dzi pašvaldību finanšu vadībā, 
budžeta pārraudzībā un attīs-
tības projektu īstenošanā. Viņa 
ir vadījusi Līgatnes un Pārgau-
jas apvienību pārvaldes, orga-
nizējot darbus infrastruktūras 
uzlabošanai, projektu finansē-
jumu piesaistei un kapitālsa-
biedrību uzraudzībā. 

Apstiprināta novada 
Sociālā dienesta vadītāja 

Cēsu novada domes sēdē 
par Cēsu novada Sociālā die-
nesta vadītāju apstiprināta 
līdzšinējā Pilngadīgo personu 
atbalsta nodaļas vadītāja un 
Sociālā dienesta vadītāja pie-
nākumu izpildītāja Inga Kārk-
liņa. 

Pēc apstiprināšanas amatā 
Inga Kārkliņa pateicās par 
uzticību un izteica apņemša-
nos turpināt uzsāktos darbus: 
“Esmu pateicīga par izrādī-
to uzticību un iespēju tur-
pināt vadīt Sociālā dienesta 
komandu. Mūsu darbs ir vērsts 
uz kvalitatīvu un pieejamu 
sociālo pakalpojumu nodroši-
nāšanu ikvienam novada ie-
dzīvotājam.” 

Cēsu novada domes 

priekšsēdētājs Jānis Rozen-
bergs atzinīgi novērtēja Ingas 
Kārkliņas līdzšinējo darbu un 
izteica pārliecību par viņas 
spēju efektīvi vadīt Sociālā die-
nesta attīstību arī turpmāk. 

Inga Kārkliņa ir ar vairāk 
nekā 20 gadu darba pieredzi 
sociālajā jomā, tai skaitā 11 
gadus vadījusi Raunas novada 
Sociālo dienestu un pēdējos 9 
gadus strādājusi Cēsu Sociāla-
jā dienestā. Šobrīd I. Kārkliņa 
studē Rīgas Stradiņa univer-
sitātē, lai iegūtu profesionālo 
maģistra grādu sociālajā darbā 
un vadošā sociālā darbinieka 
kvalifikāciju, stiprinot kompe-
tenci šajā amatā. 
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NOVADA AKTUALITĀTES

Sāksies Nītaures 
pamatskolas 
pārbūve  

Ietves tīrīs centralizēti 
Cēsu novada pašvaldība 

slēgusi ilgtermiņa līgumu ar 
SIA “Kom-Auto”, kas turpmāk 
rūpēsies par ietvju, ielu un 
zaļo zonu uzturēšanu. Līdz 
šim uzņēmums nodrošināja 
brauktuvju un vecpilsētas ielu 
tīrīšanu, taču jaunais līgums 
paredz vēl plašāku pakalpoju-
mu sniegšanu. 

Kopš decembra sākuma SIA 
“Kom-Auto” atbild par visu 
Cēsu un Vaives pagasta Rī-
dzenes ciemata ietvju un zaļo 
zonu uzturēšanu. Uzņēmu-
ma direktors Māris Lasmanis 
uzsver: “Esam pilnībā gatavi 
šim darbam – gan ar tehniku, 
gan profesionālu komandu.” 

Lai efektīvi nodrošinātu 
darbus, novembrī pieņemti 
papildu darbinieki un iegādāta 
nepieciešamā tehnika. Pirmā 
sniega laikā uzņēmums tīrīja 

ietves, sekmīgi izpildot uzde-
vumus atbilstoši līgumā no-
teiktajiem termiņiem. Tīrīšana 
ietvers arī tās ietves, kuras līdz 
šim bija namu īpašnieku atbil-
dībā (izņemot iekšpagalmus). 

Darbu nodrošināšanai ie-
viestas digitālas maršrutu 
kartes, un dažādas tehnikas 
vienības pielāgotas specifis-
kajiem apstākļiem: 

 � Cēsīs strādās septiņas 
tehnikas vienības, Rīdzenē – 
viena; 

 � šaurās ietves tiks tīrītas 
ar kompaktiem raideriem, sa-
vukārt platākas zonas – ar 
jauniem, efektīviem traktoriem; 

 � roku darba brigāde gādās 
par pieturām, kāpnēm un 
citiem sarežģītāk pieejamiem 
posmiem. 

Pievērsta uzmanība arī ve-
lobraucēju un gājēju celiņam 

Cēsis–Līvi, kas tiks uzturēts 
tikpat augstā kvalitātē kā 
pārējās ietves. 

Lai gan darbi ziemas 
sezonā ir prioritāte, līgums 
paredz izaicinājumus arī pa-
vasarī un vasarā. Zaļās zonas 
kopšana aptvers 200 hektāru 
platību, tostarp 28 hektāru in-
tensīvi pļaujamu zālienu. Lai 
samazinātu troksni un palieli-
nātu darba efektivitāti, plānots 
izmantot modernus elektris-
kos pļāvējrobotus. 

SIA “Kom-Auto” līgums 
ar Cēsu novada pašvaldību 
paredz pakalpojumu sniegša-
nu vienu gadu ar iespēju to 
pagarināt līdz četrām reizēm, 
kopumā līdz pieciem gadiem. 
Pirmajā gadā pakalpojuma iz-
maksas ir nepilni 700 tūkstoši 
eiro. 

NĪTAURES 
pagasts

Lai samazinātu siltuma 
zudumus un primārās enerģi-
jas patēriņu skolas ēkā, kā arī 
sasniegtu enerģijas ietaupīju-
mu, 2025. gada janvāri sāksies 
Nītaures mūzikas un mākslas 
pamatskolas pārbūves darbi 
energoefektivitātes paaugsti-
nāšanai. 

Pārbūves projekta īsteno-
šanas laikā ēkas pirmais stāvs 
tiks pielāgots pirmsskolas 
izglītības vajadzībām, kā arī 
tiks veikta pārējo telpu atjau-
nošana. Darbi paredz ēkas in-
ženiersistēmu pārbūvi, veicot 
apkures nomaiņu, ventilācijas 
sistēmas nomaiņu. Tiks veikta 
logu nomaiņa, ieejas mezglu 
pārbūve, ēkas siltināšana. Ēkai 
tiks sakārtota pamatu drenāža, 
nodrošinot lietus ūdens nova-
dīšanu.  

Būvdarbus objektā veiks 

SIA “Warss+” par līgumcenu 1 
998 412,75 eiro bez PVN.  

Būvdarbi plānoti no 2025. 
gada janvāra līdz 2025. gada 
decembrim. Remontdarbu 
laikā mācību darbs notiks 
Nītaures pagasta pārvaldes 
telpās. 

Projekts “Nītaures mūzikas 
un mākslas pamatskolas 
pārbūve energoefektivitā-
tes paaugstināšanai” tiek īs-
tenots Eiropas Savienības 
Atveseļošanas un noturības 
mehānisma plāna 1.2. reformu 
un investīciju virziena “Ener-
goefektivitātes uzlabošana” 
1.2.1.3.i. investīcijas “Pašvaldī-
bu ēku un infrastruktūras uz-
labošana, veicinot pāreju uz 
atjaunojamo energoresursu 
tehnoloģiju izmantošanu un 
uzlabojot energoefektivitāti” 
ietvaros. 

Latvijas, Igaunijas un Lie-
tuvas pasažieru vilciena pār-
vadātāji “Vivi”, “Elron” un “LTG 
Link” sākuši vilcienu kustības 
sarakstu savstarpēju saskaņo-
šanu, lai jau no nākamā gada 
sākuma nodrošinātu pasažie-
riem iespēju pilnvērtīgi ceļot ar 
vilcienu starp Baltijas valstīm. 
Plānots, ka saskaņotais vilcie-
nu kustības maršruts, kas sa-
vienos Baltijas valstu galvas-
pilsētas, kursēs no 6. janvāra. 
Vilcienu satiksmes savieno-
jumā iekļauta arī pieturvieta 
Cēsīs un vēl trīs pieturvietas 

Cēsu novadā. 
Paredzēts, ka sākotnēji sa-

vienojums tiks īstenots ar visu 
trīs pārvadātāju ritošo sastāvu 
un sastāvēs no divām pārsēša-
nās reizēm – vienas Rīgā, bet 
otras Valgā, pārsēšanās laikam 
starp reisiem sastādot  ap-
tuveni 10 līdz 20 minūtes. 
Vienlaikus turpinās darbs, 
lai tuvākajā laikā pārsēšanās 
reižu skaitu samazinātu. Cēsu 
novadā jaunajam maršrutam 
paredzētas pieturas Lodē, 
Cēsīs, Ieriķos un Līgatnē. 

Jauni vilcienu maršruti 
nākamajā gadā 

Iemirdzas kultūras galvaspilsētas gads 

Sestdien, 18. janvārī, krāšņi 
ieskandināsim Latvijas kul-
tūras galvaspilsētas gadu, 
kas būs daudziem vietējā un 
nacionālā mēroga notiku-
miem piepildīts. Atklāšanas 
dienā pasākumi būs teju visās 
novada teritorijās.

Ar Ludviga van Bēthovena 
Svinīgo mesu – tās grandio-
zitāti un krāšņumu – atklā-
sim gadu, kurā, turot publiski 
pausto solījumu par Eiropas 
kultūras galvaspilsētai 2027. 
gadam sagatavotās kultūras 
programmas īstenošanu, Cēsis 
iemirdzēsies kā Latvijas kultū-
ras galvaspilsēta. Atklāšanas 
koncerts notiks koncertzālē 
“Cēsis”, un tas sāksies plkst. 
17.00. Biļetes iegādājamas 
Biļešu paradīzes kasēs.

Pēc koncerta, plkst. 19.30, 
pulcēsimies Vienības laukumā 
uz bezmaksas “Cēsis 2025” at-
klāšanas pasākumu “Gaismas 
aicinājums”. Tajā piedzīvo-
sim iespaidīgu mākslas un 
gaismas savienību, kas simbo-
lizē kopību, jaunu un gaišu la-
paspusi Cēsu novada kultūrā. 
Laukumu izgaismos unikāla 
gaismas instalācija, ko radī-
jusi Kosmosa izziņas centra 
komanda sadarbībā ar māks-
linieci Baibu Prinduli-Renci. Šī 

instalācija ikviena klātesošā 
atstāto novēlējumu pārvērtīs 
gaismā, sniedzot iespēju ikvie-
nam būt daļai no šī notikuma. 

Pasākuma muzikālo un 
māksliniecisko daļu piepildīs 
komponista un sitaminstru-
mentālista Riharda Zaļupes 
sniegums, īpašas dzejas per-
formances Cēsu teātra aktieru 
izpildījumā, komponista Emīla 
Dārziņa skaņdarbu dziedājumi 
un laikmetīgās dejas priekšne-
sumi. To papildinās iespaidīgs 
gaismas šovs un citi pārstei-
gumi. Vakars turpināsies dina-
miskā un enerģiskā noskaņā – 
4LIVE Project, DJ [Ex] da Bass 
un Linda Samsonova rūpēsies 
par grandiozu reiva ballīti, sa-
vukārt pēc tās visi interesen-
ti aicināti uz Mākslas telpu 
“Mala”, kur notiks neformāla 
pasākuma noslēguma ballīte. 

Atklājot kultūras galvaspil-
sētas gadu: 

 � Vecpiebalgas viesistabā 
tiks atklāta “Latvijas kultūras 
galvaspilsēta Cēsis 2025” zīme. 
No plkst. 18.30 Vecpiebalgas 
Kultūras namā akcijas ‘’Mirdzi, 
Vecpiebalga!’’ noslēguma 
vakars: Dalībnieku godināša-
na, zvanu ansambļa koncer-
ta turpinājums un saviesīgas 
sarunas. 

 � Skujenes Tautas namā 
plkst. 18.00 “Terra festival” 
piedāvās demo pasāku-
mu “PORTAL” ar mūziku un 
gaismu projekcijām. Ieejas 
maksa pasākumā 5 eiro.

 � Amatas Kultūras namā 
plkst. 19.00 aicinām izdejoties 
starptautiskajā nu jau sešpad-
smitajā “Ģikšu danču naktī”. 
Danči visas nakts garumā ar 
muzikantu grupām no Latvi-
jas, Lietuvas, Igaunijas, Ukrai-
nas un Somijas, kopumā ap 
simts muzikantu. Organizatori 
cer sapulcināt vairākus simtus 
dancot gribētāju no Latvijas 
un citām valstīm. 

 � Jaunpiebalgas Kultūras 
nama izstāžu zālē “Velves”, 
ieskandinot 2025. gadu, jau 
atklāta izstāde “GAISMA – no 
kā spēkus pat saule un zvaig-
znes smeļas”, kurā piedalās 
kupls pulks piebaldzēnu. 18. 
janvārī plkst. 19.00 Jaunpie-
balgas Kultūras namā notiks 
spēle “Apslēptās zināšanas” 
par un ap Cēsu novadu.

Atklāšanas dienas pasāku-
mu plāns tiks papildināts. Pre-
cīzāku informāciju par kultūras 
galvaspilsētas gada atklāšanas 
dienu un gadu kopumā atradī-
siet mājaslapā cesis2025.lv.

Jaunā gada 
sagaidīšana 
Vienības 
laukumā 

CĒSIS

Gadu mijā, 31. decembrī, 
aicinām cēsniekus un pilsē-
tas viesus pulcēties Vienības 
laukumā no plkst. 23.30, lai 
kopā ar pasākuma vadītāju 
Didzi Kozlovski radītu svētku 
noskaņu un viens otram vēlētu 
laimīgu 2025. gadu! Savukārt 
no plkst. 00.00 līdz 1.00 par 
deju ritmiem un muzikālo no-
formējumu, izpildot gan latvie-
šu, gan ārzemju hitus gādās 
grupa “Ivo & PositIvo”. 

Aicinām autovadītājus 
ņemt vērā, ka Vecgada dienā 
plānotas satiksmes organizā-
cijas izmaiņas. Informācija par 
ierobežojumiem būs publi-
cēta mājaslapā cesis.lv, kā arī 
lūdzam sekot līdzi izvietotajām 
ceļa zīmēm! 

Jaunā gada sagaidīšanas 
norises Cēsīs un novadā 

 � 31. decembrī no plkst. 
20.00 Mākslas telpā “Mala” 
80.–90. hitu ritmos 

 � 31. decembrī no plkst. 
23.00 Nītaures Kultūras namā 
balle ar muzikālo apvienību 
“Vigars & Co” 

 � 1. janvārī no plkst. 00.30 
Jaunpiebalgas Kultūras namā 
balle ar muzikālo apvienību 
“Tutti Frutti” 

 � 1. janvārī no plkst. 01.00 
Priekuļu Kultūras namā balle 
ar grupu “Bums” 

Sagaidīsim Jauno gadu un 
svinēsim kopā jaunus izaicinā-
jumus, sapņus un iespējas! 
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TIKŠANĀS
Līgatnes iedzīvotājiem daudz jautājumu 
novada vadībai

LĪGATNE

Cēsu novada pašvaldības 
vadība decembrī tikās ar Līgat-
nes apvienības iedzīvotājiem. 
Līgatnes Kultūras namā tika 
runāts par izglītību, investīci-
jām, kultūru, papildu ģimenes 
ārsta piesaisti un citām aktu-
alitātēm. 

Ar iedzīvotājiem tikās Cēsu 
novada domes priekšsēdē-
tājs Jānis Rozenbergs, domes 
priekšsēdētāja vietnieks Atis 
Egliņš-Eglītis, domes priekš-
sēdētāja vietniece Inese Sui-
ja-Markova, izpilddirektores 
vietniece Baiba Eglīte, Līgat-
nes apvienības pārvaldes va-
dītāja Līga Medne un citi paš-
valdības speciālisti. 

Sarunu vakara diskusiju 
gaitā sniegtas atbildes uz ie-
dzīvotāju uzdotajiem jautāju-
miem. 

Izglītības infrastruktūra, 
jaunatnes darbs 

Vai ir plānota jauna bērnu-
dārza būvniecība Augšlīgat-
nē? 

Ņemot vērā, ka Līgatnes 
apvienībā ir stabils un augš-
upejošs iedzīvotāju skaits, par 
šo jautājumu tiek diskutēts, un 
jauna bērnudārza jautājums 
tiek izskatīts, tomēr vēl nav 
konkrēta rīcības plāna. 

Kad jauniešiem būs savs ko-
ordinators Līgatnē? Mums 
vajag kādu uzticības personu 
vai jauniešu organizāciju! 

Ir izveidota un novembrī ap-
stiprināta jauna darba ar jau-
natni sistēma novadā. Jaunajai 
kārtībai mazliet jāiestrādājas. 
Plānoti vairāki interesanti pro-
jekti. 

Vai ir pieņemami vainot sko-
lēnus pie sapuvušu margu 
sagāšanas bez pierādīju-
miem par to? 

Pašvaldība ir informēta par 
konkrētā gadījuma detaļām. 
Marga ir novākta, un neviens 
netiek vainots. Marga pavasarī 
tiks atjaunota. 

Ceļu infrastruktūra, 
satiksmes drošība 

Vai tiek plānots uzlabot 
gājēju ceļus Augšlīgatnē? 

Plānots izbūvēt papildu 
taciņu cauri disku golfa lauku-
mam, pa kuru varēs nokļūt uz 
skolu Upes ielā. Tā tiks nodro-
šināts, ka bērniem būs jāpāriet 
pāri ceļam tikai vienā posmā. 

Nepieciešams uzstādīt luk-
soforu Nītaures un Līgas 
ielas krustojumā (pie “ELVI” 
veikala), lai uzlabotu satik-
smes drošību. 

Cēsu novada pašvaldība 
vērsusies pie VSIA “Latvijas 
Valsts ceļi” (LVC) ar oficiālu 
lūgumu par nepieciešamību 
veikt šim ceļa posmam auditu. 

LVC šo lūgumu noraidīja. Esam 
vērsuši atkārtotu LVC uzmanī-
bu. Pašvaldība no savas puses 
turpinās šo jautājumu virzīt iz-
skatīšanai. 

Vai kopš iepriekšējās sapul-
ces ir kas darīts, lai savestu 
kārtībā Spriņģu ielas posmu 
no Spriņģu ielas 1 līdz tiltam 
pār Līgatnes upi? 

Dīķa caurteka uz Līgatnes 
upi ir jārenovē. Iespējams, šos 
remontdarbus varētu virzīt 
Natura 2000 projektam nāka-
majā gadā. Ja to būs iespējams 
realizēt, tad šiem remontdar-
biem varēs piesaistīt finansē-
jumu. 

Vai un kad ir plānots bīsta-
mās Dārza ielas remonts? 

Notiek tehnisko noteikumu 
izstrāde Dārza ielas un Jauno 
Līderu vidusskolas piebrauca-
mā ceļa projektēšanai. Pare-
dzēts atjaunot ielu un ierīkot 
apgaismojumu tai, kā arī veikt 
stāvlaukuma remontdarbus 
pie vidusskolas. 

Kāpēc tiek atstāti bīstami 
koki Līgatnes ceļu malās? 

Bīstami koki tiek atstāti 
tikai tajās vietās, kur ir privāta 
teritorija. Tie tiek sazāģēti 
un atstāti, jo pašvaldība nav 
tiesīga tos aizvākt. Vietās, kur 
tie atrodas uz pašvaldības 
zemes, tie vienmēr tiek aizves-
ti. 

Kā un vai virzās iecere par 
gājēju/velo celiņu no A2 
šosejas Augšlīgatnē līdz Lī-
gatnei? 

Pie LVC esam vairākkārt 
vērsušies ar vēstulēm, lai sāktu 
veloceliņa projektēšanu. Šo 
uzskatām par augstas priori-
tātes projektu. Ceram, ka izdo-
sies panākt ar LVC vienošanos 
par šī projekta iespējami drīzu 
īstenošanu. Pašvaldība no 
savas puses noteikti turpinās 
šī jautājuma virzīšanu. 

Cita publiskā
 infrastruktūra 

Kad pagasta kultūras ies-
tādēs varēs iekļūt cilvēki ar 
kustību traucējumiem? Vai 
plānots ierīkot automātis-
kās durvis kultūras centram, 
ierīkot margas trotuāram, uz 
zāli ierīkot slīpumu un pare-
dzēt attiecīgas vietas ratiņ-
krēsliem? 

Automātiskās durvis ierīkot 
nav plānots, tomēr zinām, 
ka šāda problēma pastāv, un 
nākotnē to noteikti risināsim. 

Kad plānota estrādes iekār-
tošana, labiekārtošana? 

Pastāv ideja par pārvietoja-
mo estrādi, kuru var izmantot 
vairākās vietās. Kultūras pār-
valde ir iesniegusi projektu 

par mobilās estrādes iegādi. 
Jaunas estrādes būvniecība 
sastāda lielas izmaksas. 

Kad tiks ierīkots pietiekoši 
liels auto stāvlaukums, lai, 
apmeklējot pasākumus, nav 
jābradā pa dubļiem pļavās, 
kur ierīko pagaidu stāvvie-
tas? 

Kā noprotam, jautājums ir 
par stāvlaukumiem, kurus ie-
rīkojam uz lielajiem svētkiem 
vasaras sezonā. Šobrīd šāda 
plāna nav, jo nevaram ierīkot 
stāvlaukumu privātā īpašumā. 
Līdz šim katru reizi, kad šie 
stāvlaukumi tiek izmantoti, 
veicam saskaņošanu. 

Lejaslīgatnē, Gaujasmalā, 
nav sabiedrisko tualešu. 

Šādam apgalvojumam ne-
piekrītam. Gaujasmalā pie 
prāmja ir sausā āra tualete, 
savukārt pašā Līgatnes centrā 
šogad ierīkota publiskā tualete. 

Kāpēc pašvaldībai ir nolai-
dīga attieksme pret pašval-
dības īpašumiem – Amatu 
mājas piebūvi, malkas no-
vietnēm? Kāpēc nekas netiek 
remontēts laikā un kvalitatī-
vi? 

Amatu māju apsaimnieko 
Līgatnes nami, un tā tiek uztu-
rēta pienācīgi. Malkas noviet-
nes ir iznomātas, un tās vaja-
dzētu salabot nomniekiem. 

Vai tuvākajā nākotnē pastāv 
iespēja, ka Skolas ielā, Augš-
līgatnē, atkritumu konteine-
ru vietā tiktu izbūvēti mo-
dernie pazemes atkritumu 
konteineri? 

Zinām, ka SIA “ZAAO” 
labprāt tos uzstāda. Ņemsim 
vērā ierosinājumu un izrunā-
sim iespējas ar “ZAAO” nākamo 
gadu investīciju plānam. 

Šogad jūtami notiek ēku, 
ceļu rekonstrukcijas darbi. 
Vai arī turpmāk šāda apjoma 
darbi notiks tikai reizi 4 
gados, pirms vēlēšanām? 

Katru gadu Līgatnē bijušas 
lielas investīcijas, piemēram, 
Gaujas ielas pārbūve un Lī-
gatnes PII renovācija norisi-
nājās no 2021. gada līdz 2022. 
gadam, savukārt Jauno Līderu 
vidusskolas ēdnīcas pārbūve 
notika 2023. gadā. 

Sabiedriskais transports 
No 15. decembra Latvijā 

stāsies spēkā izmaiņas vilcie-
nu kustībā un būs divi jauni 
reisi: no Cēsīm uz Rīgu plkst. 
7.26 un plkst. 17.26. Kā arī no 
Rīgas uz Cēsīm plkst. 15.26 un 
plkst. 21.26. Vismaz vienam no 
reisiem katrā virzienā būs pie-
turpunkts arī Līgatnes stacijā. 

Plānots, ka no 2025. gada 
6. janvāra sāks kursēt vilcienu 

satiksmes savienojums Viļņa–
Rīga–Tallina. Cēsu novadā tas 
piestās Līgatnē, Ieriķos, Cēsīs, 
Lodē. 

Turklāt VAS “Latvijas dzelz-
ceļš” plāno investēt Līgatnes 
stacijas perona modernizācijā. 
Nākamajā reizē, kad “Latvi-
jas dzelzceļš” pārskatīs reisus, 
pašvaldība centīsies panākt, ka 
Līgatnes staciju iekļauj pietur-
vietu sarakstā. 

Tūrisma joma 
Lūdzu tiešas un konkrē-
tas atbildes uz to, kā tiek 
sekmēts tūrisms Līgatnē?  

Līgatnes tūrisms tiek 
sekmēts, īstenojot daudzveidī-
gas aktivitātes un stratēģijas, 
kas vērstas uz vietējā un starp-
tautiskā tūrisma attīstību, kā 
arī sadarbojoties ar dažādām 
organizācijām, lai radītu pie-
vilcīgu un plašu piedāvājumu 
ikvienam apmeklētājam. 

2024. gadā īpaša uzmanī-
ba veltīta tūrisma informācijas 
pieejamībai. Regulāri tiek pa-
pildināts un atjaunots saturs 
gan novada tūrisma mājaslapā, 
gan sociālajos tīklos. Sagata-
voti arī četri sezonālie ceļveži, 
kas izceļ Līgatnes tūrisma ie-
spējas katrā gadalaikā, skolēnu 
ekskursiju ceļvedis, kā arī ie-
kļaujošs Cēsu novada tūrisma 
ceļvedis. Pieejami drukāti un 
digitāli pastaigu maršruti, kas 
akcentē dabas takas un kul-
tūras objektus, kā arī Līgat-
nes pilsētas karte, kas palīdz 
viesiem ērti orientēties un 
izzināt apkārtni. 

Līgatnes tūrisma piedāvā-
jums pielāgots dažādām in-
teresēm un vecuma grupām. 
2024. gadā tika rīkotas septi-
ņas atvērtās ekskursijas, kas 
ļauj iepazīt reģiona unikālās 
vietas, kā arī īpašas ekskursijas 
senioriem. 

Interaktīvā orientēša-
nās spēle “Līgatnes detaļu 
medības” ir lielisks veids, kā 
aizraujoši iepazīt pilsētu. Papil-
dus tiek piedāvātas sezonālās 
aktivitātes, tostarp novada ap-
ceļošanas akcija, Gardēžu loks 
un Rudens Restorānu nedēļa 
kulinārijas cienītājiem, Mājas 
kafejnīcu dienas, “Gaismas brī-
numzeme Līgatne”. 

Starptautiskā līmenī Lī-
gatnes atpazīstamība tikusi 
veicināta, piedaloties piecās 
tūrisma izstādēs dažādās 
valstīs, tostarp Somijā, Polijā, 
Igaunijā un Lietuvā. Tiek 
izcelts Camino ceļš Latvijā, 
piedāvājot pārgājienu maršru-
tus, kas piesaista ceļotājus no 
dažādām pasaules malām. “En-
terGauja” nodrošina reklāmu 
savos kanālos un organizē 
ārvalstu mediju, blogeru un 
citu viesu vizītes, savukārt 
LIAA veicina reģiona atpa-
zīstamību caur LatviaTravel 

mājaslapu, blogeru un tūrope-
ratoru vizītēm. Starptautisko 
viesu vizītes, piemēram, vācu 
ģimenes blogeru, lietuviešu 
žurnālistu un somu satura vei-
dotāju ciemošanās. 

Realizētas digitālās kampa-
ņas Igaunijas tirgum, sasnie-
dzot ~460 tūkstošus cilvēku 
un ievērojami palielinot inte-
resi par reģionu. Tāpat Google 
reklāmas statistika liecina par 
interešu pieaugumu par 2,6 % 
salīdzinājumā ar iepriekšējo 
gadu. 

Tiek uzlabota Līgatnes 
tūrisma infrastruktūra un 
tūrisma informācijas pieejamī-
ba. Veikta vēsturisko stendu 
atjaunošana, kā arī izstrādāts 
digitālās tūrisma informācijas 
stenda projekts. Turklāt infor-
mācija par Gaujas Nacionālo 
parku, kurā ietilpst arī Līgatne, 
pieejama Wikitravel platfor-
mā, kas sasniedz aptuveni 750 
tūkstošus apmeklētāju mēnesī. 

Visas šīs aktivitātes kopā 
rada daudzveidīgu, pieejamu 
un augstas kvalitātes tūrisma 
piedāvājumu, kas nostiprina 
Līgatnes kā tūrisma galamērķa 
pozīcijas. 

Dažādi jautājumi 
Kāpēc netiek piešķirts pie-
tiekams budžets pašdarbī-
bas kolektīviem, lai varētu 
pilnvērtīgi darboties, bet 
gan minimāli līdzekļi? 

Pagājušajā gadā tika izlīdzi-
nāts kultūras darbinieku at-
algojums visā novadā. Šobrīd 
Cēsu novads valstī ir augšga-
lā starp novadiem amatier-
mākslas kolektīvu darbinieku 
atalgojuma ziņā. 

Kultūras budžets nav sama-
zināts, gluži pretēji – vērojams 
pieaugums. Ja tiek izveidots 
kolektīvs, tam kādu brīdi ir jā-
pierāda sevi, jādarbojas, un tad 
tas var pieteikties pašvaldības 
budžetam. 

Šajā gadā kultūras darbinie-
kiem tika rasts atalgojuma pie-
likums. Plānots, ka atalgojums 
pieaugs arī nākamajā gadā. 

Kāpēc papīra muzejs tika 
likvidēts, un kur atrodas 
no līgatniešiem savāktais 
krājums? 

Papīra muzejs jau 3 gadus 
nebija atvērts un aktīvs. Viss 
papīra muzeja krājums ir pār-
nests uz kultūras namu, daļa – 
uz papīrfabriku. Nākotnē jāveic 
darbs pie materiālu sakārtoša-
nas. 

Kas notiek ar strādnieku dzī-
voklim iedotajām lietām? 

Strādnieku dzīvoklī atrodas 
nomātas mantas. Tās tiek 
uzraudzītas un aizvien tur 
atrodas. 

Turpinājums 5. lpp.
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APVIENĪBĀS
Aktuālais Amatas apvienībā
Energoefektivitātes paaug-
stināšana Ieriķu stacijas ēkā 

Noslēgumam tuvojas Ieriķu 
stacijas ēkas atjaunošanas 
darbi. Aicinām Ieriķu iedzīvo-
tājus un ikvienu interesentu 
gatavoties svinīgajam atvērša-
nas brīdim! 2025. gada februā-
ra sākumā paredzēts projekta 
noslēgums, kā arī stacijas ēkā 
plānota balle. 

Lauku atbalsta dienes-
ta atbalstītā projekta “Ieriķu 
gaismas magnēts” ietvaros 
Ziemassvētku laikā Ieriķos pie 
stacijas iedegsies krāsainas 
gaismas, ko radīs programmē-
jamie prožektori.  

Gājēju ceļiņa izbūve Zaubes 
ciematā  

Lauku atbalsta dienestā 

iesniegtais projekts par Zaubes 
gājēju celiņa izbūvi veiksmīgi ir 
izturējis pirmo atlases kārtu. 

Danči līdz rīta agrumam 
Ar lepnumu un prieku sa-

gaidīsim Ģikšu danču nakti, kas 
2025. gadā notiks 18. janvārī, 
reizē ar “Cēsis – Latvijas kultū-
ras galvaspilsēta 2025” atklā-
šanu. Kā ierasts, viena no deju 
naktīm  pieder Ģikšiem! 

Pārmaiņas Nītaures skolas 
saimei 

2025. gads Nītaures skolas 
saimei būs pārmaiņu gads. 
Jau no janvāra sākuma skola 
remonta laikā pārcelsies uz 
pagaidu mājvietu – Nītaures 
administratīvo un kultūras 
nama ēku. Šis periods būs 

interesants gan skolēniem, 
gan skolotājiem, gan vecā-
kiem. Muižas ēkas remonts, 
kas ilgi gatavots un pārvarē-
jis dažādus sagatavošanās 
posmus, beidzot sāksies. 

Āraišu ezerpils Arheoloģiskā 
parka projekti 

Norit ezerpils ēku restaurā-
cijas darbi, nomainīta laipa uz 
eksperimentālās arheoloģijas 
zonu Meitu salā. Tajā atrodas 
akmens, bronzas un dzelzs 
laikmetu mītņu rekonstrukci-
jas. 

Āraišu viduslaiku pilsdru-
pās notiek koku izciršana, kuru 
saknes bojā vēsturiskā mūra 
paliekas un vētru laikā gāžo-
ties var radīt būtiskus bojāju-
mus. 

Izmaiņas bibliotēku darba 
laikā 

Līgatnes pilsētas bibliotēka 
būs slēgta no 23. decembra 
līdz 7. janvārim, savukārt Lī-
gatnes pagasta bibliotēka būs 
slēgta no 23. decembra līdz 5. 
janvārim. 

Veic satiksmes uzlabojumus 
Sākti darbi Spriņģu un 

Ķempju ielas gājēju un trans-
portlīdzekļu drošas kustības 
nodrošināšanai. Uzstādīti sig-
nālstabiņi, lai nodalītu ceļa 

braucamo daļu no ceļa grāvja. 
Paredzēts izstrādāt risināju-
mus gājēju drošībai.   

Pārvaldes vadītāja uz laiku 
Līgatnes apvienības pārval-

des vadītājas pienākumu izpil-
dītājas amatā uz laiku iecelta 
Laila Špūle. Pārvaldes vadītā-
ja pienākumus L. Špūle veiks 
līdz jauna vadītāja iecelšanai 
amatā un apvienos ar saviem 
līdzšinējiem darba pienāku-
miem nekustamo īpašumu 
speciālistes amatā. 

Aktuālais Līgatnes 
apvienībā

Aktuālais Priekuļu apvienībā

Aktuālais Jaunpiebalgas 
apvienībā

Aktuālais Pārgaujas apvienībā

Jaunpiebalgas VPVKAC līdz 
5. janvārim slēgts

Jaunpiebalgas apvienības 
pārvaldes Valsts un pašval-
dības vienotais klientu apkal-
pošanas centrs (VPVKAC) no 
20. decembra līdz 5. janvārim 
slēgts un nebūs iespējams 
veikt skaidras un bezskaidras 

naudas norēķinus.
Nepieciešamības ga-

dījumā, aicinām apmek-
lēt un sazināties ar Zosēnu 
klientu apkalpošanas centru 
(Annas iela 4, Melbārži, tāl-
runis: 64129690, e-pasts:  
irene.prise@cesunovads.lv).

Aleksandra Bieziņa Raisku-
ma pamatskolas plānotās 
investīcijas 

Tiek gatavots projekta pie-
teikums ERAF līdzfinansē-
juma saņemšanai, lai veiktu 
Aleksandra Bieziņa Raiskuma 
pamatskolas 3. stāva telpu 
vienkāršotu pārbūvi. Iniciatī-
vas kopējās izmaksas plānotas 
līdz 400 204 eiro, no kurām 
vismaz 340 204 eiro paredzēts 
piesaistīt no ERAF.  Projektu 
paredzēts īstenot no 2025 līdz 
2027. gadam. 

Pārgaujas seniorus aicina 
saņemt kalendāru 2025. 
gadam 

Pārgaujas apvienības pār-
valde ir sagatavojusi 2025. 
gada sienas kalendāru, kas pa-
redzēts Straupes, Stalbes un 
Raiskuma pagasta senioriem. 
Seniori, kuri vēl nav saņēmu-
ši kalendāru, laipni aicināti to 
izņemt Pārgaujas apvienības 
pārvaldes klientu apkalpo-
šanas centrā “Iktēs”, Stalbes 
pagastā. Ja nav iespējams ie-
rasties personīgi, lūdzam sazi-
nāties ar Klientu apkalpošanas 

centru, zvanot uz tālr. nr. 
27330878, lai vienotos par ka-
lendāra saņemšanas kārtību. 

Sveču dienas radošās darb-
nīcas 

2025. gada 7. februārī jau 
desmito reizi pensionāru bied-
rība “Dzīvotprieks” aicina dar-
boties Sveču dienas radoša-
jās darbnīcās Stalbes Tautas 
namā. No plkst. 10.00 līdz 
12.30 – vaska sveču liešana, 
darbošanās ar mālu, rokdarbi. 
Plkst. 13.00 koncerts. Visi laipni 
aicināti! 

Apgaismojuma izbūve Bērz-
krogā

Decembrī sākti būvdarbi 
ielu apgaismojuma izbūvei 
Bērzkrogā, Veselavas pagastā. 
Projektā paredzēts uzstādīt 23 
ielas gaismekļus un 9 parka 
gaismekļus. Darbus veic SIA 
“Farads” par kopējo līgumce-
nu 47 831 eiro ar PVN. Darbus 
pabeigs pavasarī, kad laika 
apstākļi būs atbilstoši darbu 
veikšanai.  

Slēgs līgumus projektēšanas 
darbiem  

Noslēdzies iepirkums četru 
pašvaldības autoceļu projek-
tēšanai un autoruzraudzībai 
Priekuļu apvienībā – Lāčplēša 
ielai Priekuļos, Ozolu gatvei 
Jāņmuižā, Maija ielai Liepā un 
autoceļam Purmaļi–Saulītes 
Priekuļos. Janvārī plānots slēgt 
līgumus ar projektētājiem. 

Ekspluatācijā nodots auto-
ceļš Pušklaipi–Brīvkalni 

Decembrī ekspluatācijā 
nodots rekonstruētais auto-
ceļš Pušklaipi–Brīvkalni. Ceļa 
segumu atjaunos gandrīz 2,6 
kilometru garā posmā, sākot 
no valsts autoceļa V330 un 
beidzot pie pašvaldības auto-
ceļa Meža kapi–Pieškalni. 

Aktuālais Vecpiebalgas 
apvienībā
Spēle “Atklāj Vecpiebalgu” 

Vecpiebalgas centrā izvei-
dots interaktīvs pārgājiens ar 
jautājumiem, kura laikā, izejot 
4 km garu stilizētu Latvijas 
kontūru, ir iespēja uzzināt 
daudz jauna par vietējiem 
uzņēmējiem un apskates ob-
jektiem. Novada iedzīvotāji 
un viesi ir aicināti izmantot 
iespēju un iepazīt vienu no 
Latvijas kultūrtelpas bagātī-
bām! 

Lai piedalītos spēlē, savā 
mobilajā ierīcē nepieciešams 
lejupielādēt mobilo lietotni 
“Actionbound” Google Play vai 
App Store veikalā.  

Vairāk par spēli lasi:  
visit.cesis.lv

Noslēgusies Grants ceļa 
Zēniņi–Kūlas pārbūve  

Lai uzlabotu ceļu infrastruk-
tūru Vecpiebalgas apvienī-
bā, noslēgusies Vecpiebalgas 
pagasta grants ceļa Zēniņi–
Kūlas pārbūve (2,61 km).  

Darbu gaitā atjaunots ceļa 
segums un šķērsprofils, papla-
šināti grāvji un caurtekas, lik-
vidēts nomaļu apaugums, no-
drošinot ūdens nokļūšanu no 
brauktuves grāvjos vai zaļajā 
zonā.  

Būvdarbus objektā veic VAS 
“Latvijas autoceļu uzturētājs” 
par līgumsummu 264 436,73 
eiro bez PVN. 

Līgatnes iedzīvotājiem daudz jautājumu novada vadībai

Pagājušajā vasarā Kangarītī 
neieradās mobilais ganām-
pulks. Vai tā tas būs arī nā-
kamvasar? Gan tūristi, gan 
vietējie iedzīvotāji ļoti cer, ka 
būs gan karogs, gan gotiņas. 

Pašvaldībai bija diskusija ar 
Dabas fondu, kuri bija atbil-
dīgi par līguma grozījumiem. 
Pļavas tika rezervētas šim ga-
nāmpulkam. Diemžēl darbība 
no Dabas fonda puses neseko-
ja. Ceram, ka tradīcija turpinā-
sies nākamajos gados. Savu-
kārt karogu nolauza vētrā – tas 
tiks atjaunots. 

Ja pārdeva pansionātu, kurā 
“kausā” palika iegūtie lī-
dzekļi? 

Nauda tika ieguldīta Līgat-
nes Kultūras namā – uzstādīts 
jauns apkures katls, un īste-
nots lietus ūdens novadīšanas 
projekts. 

Lejaslīgatnē vajag ģimenes 
ārstu. 

Esam organizējuši sarunas 
ar Nacionālo veselības die-
nestu, vēršot uzmanību, ka 
Līgatnē nepieciešams otrs 
ģimenes ārsts. Potenciālā kan-
didāte šim amatam varētu būt 
Diāna Otto-Irša. Tiek diskutēts 
par to, kādā adresē šo ģimenes 

ārsta praksi ierīkot. 

Jācer, ka uz L. Mednes vietu 
būs konkurss. Līgatnei vajag 
saimnieku. 

Jā, Līgatnes apvienības pār-
valdes vadītāja Līga Medne 
no 16. decembra ieņem Cēsu 
novada pašvaldības izpilddi-
rektores amatu. Patlaban nav 
lēmuma par to, kurš ieņems 
Līgatnes apvienības pārval-
des vadītāja amata vietu. Esam 
atvērti ieteikumiem arī no ie-
dzīvotāju puses. 

Daudzi vietējie iedzīvotā-
ji ir neapmierināti, ka vairs 
neiznāk Līgatnes vietējā 

avīze. Kāds ir jūsu skatījums, 
vai to varētu atjaunot?  

Pašvaldības komunikācija 
strādā pie novada kopējā infor-
matīvā izdevuma izveides, un 
tā tas arī turpināsies. Vietējai 
kopienai ir iespēja uzņemties 
veidot savu vietējo Līgatnes 
informatīvo izdevumu, taču šis 
darbs jāveic pašiem. 

Kad sāksies pieteikšanās ie-
dzīvotāju padomēm? 

Darbs pie tā norit. Līgatnes 
pagastā varētu būt 7 padomes 
locekļi, Līgatnes pilsētā – 5. 
Tiks organizētas vēlēšanas. 
Publiskajā apspriešanā sais-
tošie noteikumi varētu tikt 

virzīti janvārī. Pastāv iespēja, 
ka padomes vēlēšanas varētu 
sakrist ar pašvaldības vēlēša-
nām. 

Kādreiz Līgatnes novada 
gada budžets bija 4,5 miljoni 
eiro. Cik liels gada budžets 
mums ir tagad? 

Tos nevar salīdzināt 
pilnīgi identiski, jo daudzas 
jomas ir centralizētas. 2022. 
gadā Līgatnes budžets bija 
teju 3,5 miljoni eiro, savu-
kārt 2024. gadā – 6,2 miljoni 
eiro. Daudzos pakalpojumos 
Līgatne ir ieguvusi, piemēram, 
skolēnu ēdināšanas jautājumā, 
skolēnu pārvadājumos. 

Turpinājums no 4. lpp.
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Attēlā: VAS “Valsts nekustamie īpašumi” valdes loceklis Andris Vārna (no kreisās), Valsts 
zemes dienesta ģenerāldirektore Vita Narnicka un Cēsu novada domes priekšsēdētājs 
Jānis Rozenbergs atklāj pirmo valsts kopstrādes biroju. Foto: Aleksandrs Abramovs.

Cēsīs atvērts Latvijā pirmais valsts kopstrādes birojs  
Decembra sākumā Cēsīs, 

Finanšu ministrijai piedero-
šajā ēkā Kr. Valdemāra ielā 
2, atvērts pirmais reģionālais 
Valsts kopstrādes birojs. Šis 
mūsdienīgais un energoefek-
tīvais birojs piedāvā darba 
vietas vairāku publisko iestāžu 
darbiniekiem, radot iespēju 
efektīvi sadarboties un strādāt 
vienuviet. Pirmie darbu birojā 
decembrī testa režīmā uzsāks 
Valsts zemes dienesta darbi-
nieki. No janvāra tiem pievie-
nosies arī Dabas aizsardzības 
pārvaldes, Tieslietu ministri-
jas, Valsts ieņēmumu dienes-
ta un Prokuratūras darbinieki, 
informē VAS “Valsts nekusta-
mie īpašumi” (VNĪ) valdes lo-
ceklis Andris Vārna. 

Birojs ir izveidots pēc akti-
vitātēs balstīta biroja princi-
piem, kas ļauj darbiniekiem iz-
vēlēties darba vietu atbilstoši 
konkrētajām vajadzībām – gan 
individuālam darbam, gan sa-
darbībai komandās. Birojā ir 
nodrošināti ergonomiski galdi 
un krēsli, nepieciešamais IT 
atbalsts, kā arī atbilstošs mik-
roklimats un citas labbūtī-
bas iespējas, piemēram, tēja, 
kafija un ūdens. Telpas vei-
dotas tā, lai darbinieki varētu 
izvēlēties piemērotāko zonu 
atbilstoši darba veikšanas pra-
sībām, turklāt ir pieejamas arī 
atpūtas zonas un koplietoša-
nas virtuve. 

“Laikā, kad virzāmies uz 
kompaktāku un efektīvāku 
publisko pārvaldi, spēcīgā-
ku starpnozaru sadarbību, 
kopstrādes biroji ir viens no 
instrumentiem, lai šo mērķus 
iedzīvinātu praktiskajā ikdie-
nas darbā. Apsveicu cēsniekus 
ar iespēju būt pirmajiem, kas 
izmantos šāda reģionālā Valsts 
kopstrādes biroja sniegtos 

CĒSIS

risinājumus. Ticu, ka iestādes 
un arī iedzīvotāji, pakalpojumu 
saņēmēji, novērtēs kopstrādes 
biroja sniegtās priekšrocības 
un to rezultēšanos pakalpoju-
mu kvalitātes attīstībā,” norāda 
Valsts kancelejas direktors 
Raivis Kronbergs. 

Gandarījumu pauž Cēsu 
novada domes priekšsēdē-
tājs Jānis Rozenbergs: “Prieks, 
ka pirmais Valsts kopstrā-
des birojs atvērts tieši Cēsīs! 
Paldies VNĪ par to un paldies, 
ka ar piemēru parādāt, ka 
valsts seko mūsdienu darba 
tendencēm! Vēlu, lai valsts 
sektorā strādājošie cēsnieki ie-
taupīto laiku atvēl ģimenēm un 
hobijiem, kā arī lai Cēsu birojs 
kalpo par labu piemēru citām 
pašvaldībām!” 

“Šis ir pilotprojekts, 
kas palīdzēs testēt jaunas 
pieejas darba videi, sekmējot 

efektīvāku publiskā sektora 
darbību un veicinot starpno-
zaru sadarbību. Kopstrādes 
birojs ir būtisks solis ceļā uz 
darba vides uzlabošanu un 
iestāžu telpu platību optimi-
zēšanu nākotnē un šādu re-
ģionālo biroju izveidi arī citviet 
Latvijā. Vienlaikus tas nodro-
šinās arī būtisku ietaupījumu 
valsts budžetā,” piebilst VNĪ 
valdes loceklis Andris Vārna. 

Pirmie valsts kopstrādes 
biroja lietotāji – Valsts zemes 
dienests. Tā ģenerāldirekto-
re Vita Narnicka atzīmē: “Ir 
svarīgi, lai valsts pārvaldes un 
pašvaldību iestādes atrastos 
tur, kur tās ir visvairāk nepie-
ciešamas – iespējami tuvu 
cilvēkiem. Vienlaikus būtiski 
nodrošināt, lai iestādes spētu 
efektīvi sadarboties, atrodoties 
tuvāk viena otrai. Izvēloties 
kopstrādes telpas Cēsīs, esam 

demonstrējuši gatavību valsts 
pārvaldei strādāt reģionos, kur 
šāds risinājums ir visnepiecie-
šamākais.” 

Ēkai Cēsīs, Kr. Valdemā-
ra ielā 2, ir 3 stāvi. Ēkas 2. un 
3. stāvā atrodas valsts biroji. 
2023. gadā Valsts ieņēmumu 
dienests optimizēja lietoto 
telpu platību, un šogad tika 
atbrīvoti 70 % no ēkas kopējās 
platības, rodot iespēju no-
drošināt darba vietas citām 
publiskā sektora iestādēm. Tā 
rezultātā ēkas 3. stāvā telpas 
tiek pielāgotas Prokuratū-
ras funkcijai, kas pašlaik lieto 
privāta iznomātāja telpas, sa-
vukārt ēkas 1. stāvā atradīsies 
kopstrādes telpas. Patlaban 
plānots, ka kopstrādes biroja 
lietotāji būs valsts pārvaldes 
iestāžu darbinieki, paredzot 
iespēju kopstrādes biroju 
telpas nodot lietošanā arī 

pastarpināto valsts pārvaldes 
iestāžu un valsts kapitālsa-
biedrību darbiniekiem. 

Ar šī projekta palīdzību tiek 
veicināta valsts iestāžu sadar-
bība un samazināti izdevumi 
par telpu uzturēšanu, vienlai-
kus radot produktīvāku darba 
vidi. VNĪ komanda jau piecus 
gadus veiksmīgi darbojas ak-
tivitātēs balstītā birojā Rīgā, 
Talejas ielā 1, pierādot, ka šāda 
pieeja pozitīvi ietekmē pakal-
pojumu kvalitāti, kā arī būtiski 
ietaupa finanšu līdzekļus. 

VNĪ mājvietā, ēkas Talejas 
ielā 1, Rīgā, 1. stāvā, izvietota 
Valsts kopstrādes biroja DEMO 
versija, kur tiek nodrošinātas 
ērtas divas darba vietas, ap-
spriežu galds ar sešām sēd-
vietām un neliela atpūtas zona 
neformālām sarunām, dodot 
iespēju interesentiem izmēģi-
nāt darbu aktivitātēs balstītā 
birojā. Pieteikties un izmēģi-
nāt kopstrādes biroju Cēsīs 
vai pieteikties darbam DEMO 
birojā Talejas ielā 1, Rīgā, ie-
spējams, sazinoties ar VNĪ pa 
tālruni 80002000 vai e-pastu 
vni@vni.lv. 

Šādu reģionālu valsts 
kopstrādes biroju izveide ļauj 
darbam valsts pārvaldē pie-
saistīt labākos speciālistus no 
visas Latvijas un sniegt pie-
vienoto vērtību reģionālajai at-
tīstībai, kā arī samazināt valsts 
iestāžu nomāto biroja telpu 
platības un iznomāto telpu 
platību uz katru darbinieku. 

Ēkas Kr. Valdemāra ielā 2, 
Cēsīs, atjaunošanas un pie-
lāgošanas darbi kopstrādes 
biroja izveidei veikti no VNĪ 
citu valsts funkcijai nevajadzī-
go īpašumu atsavināšanas re-
zultātā gūtajiem ieņēmumiem. 
Pielāgošanas kopējās izmak-
sas – 650 000 eiro. 

Ceļu atjaunošana un bērnudārza nākotne Raiskumā 
Raiskuma pagasta Tautas 

namā “Auciemmuiža” notika 
Cēsu novada pašvaldības rī-
kotais sarunu vakars, kurā ar 
vietējiem iedzīvotājiem tikās 
domes priekšsēdētājs Jānis 
Rozenbergs, priekšsēdētāja 
vietniece Inese Suija-Markova 
un pašvaldības izpilddirektore 
Līga Medne. 

Vakara gaitā pārrunāti 
vairāki Raiskuma pagasta ie-
dzīvotājiem aktuāli jautājumi, 
tostarp par Raiskuma skolas 
attīstību, ūdenstilpju apsaim-
niekošanu, ceļu infrastruktūras 
uzlabošanu, apgaismojumu, 
bērnudārza nākotni, vēsturis-
kās ozolu alejas saglabāšanu, 
kā arī dabas liegumu paplaši-
nāšanas ietekmi uz mežu īpaš-
niekiem. 

Sarunu vakarā iedzīvo-
tājiem sniegtas atbildes uz 
uzdotajiem jautājumiem un 
iezīmēti turpmākie darbības 

virzieni. Papildus uzklausīti 
priekšlikumi par teritorijas sa-
kopšanu pie ezera Auciemā un 
satiksmes drošības uzlaboša-
nu ciema centrā. Pašvaldība 
informēja arī par plānotajiem 
Raiskuma skolas attīstības 
projektiem, iecerot to veidot 
kā Cēsu novada speciālās iz-
glītības centru. 

Esam sagatavojuši aktu-
ālāko jautājumu un sniegto 
atbilžu apkopojumu. 

Kāpēc vairs netiek piegādā-
tas “Cēsu Novada Vēstis”? 

Informatīvais izdevums 
“Cēsu Novada Vēstis” iznāk 
reizi mēnesī – parasti mēneša 
beigās, bet retos gadījumos 
arī mēneša sākumā. Informa-
tīvā izdevuma tirāža ir 22 000 
eksemplāru, un tā piegādi 
visās Cēsu novada pastkas-
tēs nodrošina uzņēmums SIA 
“Reller”. 

Iedzīvotāji, kuri nav saņē-
muši “Cēsu Novada Vēstis”, 
tiek aicināti par to ziņot paš-
valdībai. Visērtāk to izdarīt, 
aizpildot ziņojumu mājaslapā 
cesis.lv. Informācija par kārtējā 
mēneša informatīvo izdevumu 
tiek publicēta mājaslapā cesis.
lv, visu apvienību pārvalžu 
mājaslapās, kā arī Facebook. 
Katru reizi tiek aicināts ziņot 
par adresēm, kurās izdevums 
nav piegādāts, lai pašvaldība 
varētu informēt piegādātāju 
SIA “Reller” un pieprasīt izde-
vuma nogādāšanu. 

Atgādinām, ka “Cēsu 
Novada Vēstis” ir pieejamas 
arī digitālā formātā mājaslapā 
cesis.lv. 

Cik ilgi pastāvēs Auciema 
bērnudārzs? 

Šobrīd situācija bērnudār-
zā ir stabila, un prognozes 
liecina, ka arī uz 2025. gada 1. 

septembri būs piepildītas divas 
grupas. Materiāltehniskais 
nodrošinājums ir labs, telpas 
ir labā stāvoklī, un to kopējā 
kapacitāte ļauj nodrošināt līdz 
pat četru grupu darbību. 

Kad ieplānoti remontdar-
bi vēsturiskā Ozolu alejas 
zemes ceļam Raiskumā? 
Ceļa segums ir bojāts, grūti 
izbraucams un tiek bojātas 
dižozolu saknes. 

Konkrētais ceļa posms ie-
kļauts 2025. gada ceļa remontu 
sarakstā.  

Vai būtu iespēja budžetā 
iekļaut cietā ceļa seguma ie-
klāšanu posmā uz Jātnieku 
ceļa vismaz līdz autobusa 
galapunktam. 

Konkrētais ceļa posms ir 
VSIA “Latvijas Valsts ceļi” 
(LVC) pārziņā, tāpēc paš-
valdība nevar solīt seguma 

ieklāšanu. Vērsīsim LVC uz-
manību uz nepieciešamību 
uzlabot šo ceļu. 

Dabas aizsardzības pārvalde 
cenšas realizēt savu projek-
tu, paplašinot dažādu dabas 
liegumu teritorijas. Šis ir ne-
godīgs veids bez kompensā-
cijas atņemt daudziem meža 
īpašniekiem iespēju nopelnīt 
no sava īpašuma. Vai tomēr 
pašvaldība nevarētu šoreiz 
nostāties savu iedzīvotāju 
pusē? 

Apzināmies, ka šis jautā-
jums ir sarežģīts un prasa 
rūpīgu risinājumu. Diskusijas 
par iespējamajiem risināju-
miem notiek nepārtraukti, un 
pašvaldība regulāri pievērš 
uzmanību šai problēmai. Tur-
pināsim iestāties par teritoriju 
īpašnieku tiesībām un meklēt 
labākos risinājumus. 

RAISKUMA 
pagasts
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Raugoties nākotnē, Cēsu 
klīnika nodrošina mācību 
prakses iespējas dažādu ar 
ārstniecību un pacientu aprūpi 
saistītu izglītības iestāžu stu-
dentiem: 

 � medicīnas koledžu stu-
dentiem – ārstu palīgiem, po-
dologiem, māsu palīgiem; 

 � māszinību studentiem 
visus prakses posmus, fiziote-
rapeitiem un ergoterapeitiem; 

 � Rīgas Stradiņa universi-
tātes un Latvijas Universitātes 
Medicīnas fakultātes ārstniecī-
bas 3. un 6. kursa studentiem. 

Profesionālās pilnveides ie-
spējas medicīnas studentiem 
tiek nodrošinātas ķirurģijā, 
terapijā, pediatrijā, anestezio-
loģijā, reanimatoloģijā, neatlie-
kamajā medicīniskajā palīdzībā 
pacientu uzņemšanas posmā, 
kā arī ambulatorās prakses pie 
dažādiem speciālistiem. Medi-
cīnas studentiem, kuri studiju 
laikā vēlas piestrādāt, ir iespēja 
strādāt medicīnas asistenta 
darbu atbilstoši prasmēm. 

Taču Cēsu klīnikā savu 
pirmo profesionālo pieredzi 
var gūt ne tikai ar medicīnu 
saistītu izglītības iestāžu au-
dzēkņi. Informācijas tehnolo-
ģiju daļai ir regulāra sadarbība 
ar Vidzemes Tehnoloģiju un 
dizaina tehnikumu, savukārt 
praksi klientu apkalpošanā 
labprāt izvēlas Valmieras teh-
nikuma audzēkņi.  

Aptaujātie studenti kā gal-
venās priekšrocības praksei 
klīnikā min atbalstošu kolektī-
vu un labus prakses vadītājus, 
pilnvērtīgas iespējas apgūt 
praktiskās iemaņas darbā ar 
pacientiem, mūsdienīgu, sa-
kārtotu darba vidi. Nelielā 
slimnīcā esot vieglāk ne tikai 
orientēties, bet arī sadarbī-
ba ar citām struktūrvienī-
bām noritot raitāk. Pievieno-
tā vērtība ir skaistā pilsēta ar 
mierīgu dzīves ritmu un vien-
laikus daudzveidīgām brīvā 
laika pavadīšanas iespējām. 

Šogad novembrī ārsta 
praksē Cēsu klīnikā bija Rīgas 
Stradiņa universitātes Medi-
cīnas fakultātes 6. kursa stu-
dentes Nadīne Geistarde un 
Signija Betima Baranovska. 
Nadīna četras nedēļas pava-
dīja Iekšķīgo slimību nodaļā, 
bet Signija Betima Ķirurģijas 
nodaļā izgāja divas nedēļu ilgu 
prakses posmu. 

Par Cēsu klīnikā gūto pie-
redzi stāsta Nadīne Geistarde: 
“Esmu no Madonas, un mana 
ģimene dzīvo Cēsīs. Pirms 
prakses nekad nebiju bijusi 
šajā slimnīcā, bet dzirdēju 
labas atsauksmes no studen-
tiem. Klīnikā ir daudz jaunu 
speciālistu, piesaistīti rezidenti. 
Tas viss mudināja izvēlēties šo 
slimnīcu ārsta prakses apgū-
šanai. Vēl man bija svarīgi, lai 
slimnīcā būtu iespēja apskatīt 

dažāda profila pacientus, gūt 
daudzveidīgu pieredzi. Iek-
šķīgo slimību nodaļā tas bija 
iespējams, jo šeit ārstējas 
kardioloģiskie, neiroloģis-
kie pacienti, kā arī pacienti ar 
citām iekšķīgām saslimšanām. 
Ļoti pozitīvi vērtēju saskars-
mi ar visu nodaļas kolektīvu 
un manu prakses vadītāju Dr. 
Sandru Ingu Baltroku. Arī citi 
ārsti ir atsaucīgi un dalās pie-
redzē par sarežģītākiem gadī-
jumiem. Arī telpas Cēsu klīnikā 
ir mājīgas, jaunas, renovētas. Ir 
patīkami šeit atrasties.”  

Nadīne Geistarde uzteic 
darba organizāciju, kas ir 
vērsta uz pacienta vajadzī-
bām: “Ja ir jāpiesaista kāds 
speciālists, piemēram, ķirurgs, 
tas notiek operatīvi. Jūtu, ka 
šeit darbs notiek pacienta in-
teresēs. Lielajās slimnīcās var 
būt ilgāks gaidīšanas laiks un 
neziņa, vai speciālists varēs 

atnākt. Pirms tam esmu bijusi 
praksē ķirurģiskajās slimībās 
Rīgas 1. slimnīcā un pašlaik 
strādāju Paula Stradiņa klī-
niskajā universitātes slimnīcā 
plaušu slimību nodaļā par me-
dicīnas asistentu. Mana piere-
dze ir neliela, tomēr varu salī-
dzināt.” 

Vaicāta par to, vai prakses 
ietvaros būs apgūtas visas 
nepieciešamās prasmes un 
zināšanas, Nadīne atbild ap-
stiprinoši. Teorētiskās zināša-
nas piecu gadu laikā augst-
skolā apgūtas pamatīgi, taču 
praktiskā pieredze vēl jātrenē: 
“Laikā, kad studēju 2. un 3. 
kursā, mācības lielākoties 
notika attālināti kovida dēļ. 
Zoom platformā runājām par 
pacientu fizikālo izmeklēšanu, 
neredzot pacientu. Un tas kaut 
kā ir jākompensē. Tādēļ izman-
toju katru iespēju izmeklēt pa-
cientus.” 

Nadīne vēl nav līdz galam 
izlēmusi par rezidentūrā ap-
gūstamo specialitāti, taču 
uzskata par iespējamu kļūt par 
rezidentu arī slimnīcā reģionā. 
“Agrāk man varbūt bija tādas 
bažas, ka reģionā nevar tik 
pilnvērtīgi apgūt program-
mu vai pacientu klāsts nav tik 
plašs, bet prakse Cēsu klīnikā 
ir mainījusi manu skatījumu,” 
atzīst Nadīne Geistarde. 

Arī Signija Betima Bara-
novska ir saistīta ar Cēsu pusi, 

tāpēc izvēle par labu Cēsu klī-
nikas Ķirurģijas nodaļai šķita li-
kumsakarīga. “Jau no pirmajām 
dienām mums izveidojās ļoti 
laba komunikācija ar prakses 
vadītāju, ķirurģijas nodaļas 
virsārsti Baibu Gabrāni. Viņa 
atļāva man asistēt operāci-
jā, iedrošināja, neskatoties uz 
to, ka man vēl nav pieredzes. 
Studentiem ir ļoti svarīgi pie-
dzīvot to, ka viņiem uzticas. Ar 
skatīšanos vien diemžēl medi-
cīnā neko iemācīties nevar. Jā, 
mēs esam vēl mācību procesā, 
varam kļūdīties, bet vadība, at-
balsts un sapratne ir svarīgas. 
Līdz ar to jutos droša vērsties 
pie prakses vadītājas ar dažā-
diem jautājumiem. Lai arī ķirur-
ģisko operāciju gada nogalē ir 
mazāk, praksē būtiska sadaļa 
ir arī komunikācijai ar pacien-
tiem, anamnēzes ievākšanai. 
Līdz ar to šos prakses uzdevu-
mus noteikti būšu apguvusi.” 

Topošie mediķi gūst vērtīgu 
pieredzi praksē klīnikā  CĒSIS

Sabiedriskā labuma orga-
nizācija “Brīnummāja” kopā ar 
vecāku klubiņu jau otro gadu 
rīko labdarības kampaņu, 
lai piesaistītu finansējumu 
bērnu sociālajai rehabilitāci-
jai. Šogad vecāki, kuri audzina 
bērnus ar īpašām vajadzībām, 
gatavo “Dāvanas sirds siltiem 
vārdiem” un aicina ieprieci-
nāt savus mīļos ar sirsnīgām 
zīmītēm visa gada garumā. 

Šogad ir aizritējis pirmais 
gads, kad Latvijā bērniem ar 
īpašām vajadzībām ir ierobe-
žotas iespējas saņemt sociālās 
rehabilitācijas pakalpojumus, 
lai veicinātu attīstību un ma-
zinātu sociālās atstumtības 
riskus. Līdz ar Eiropas Savie-
nības Sociālā fonda projektu 
noslēgumu nepieciešamās 
terapijas un nodarbības daļēji 
finansē pašvaldības, tomēr, 
lai nodrošinātu rehabilitāci-
ju nepieciešamajā apjomā, 
lielā mērā finansiālais slogs 
gulstas uz vecāku pleciem. Lai 
piesaistītu plašāku sabiedrī-
bas uzmanību šī jautājuma 

aktualitātei un aktīvi piesais-
tītu ziedojumus rehabilitācijas 
turpināšanai, Brīnummājas 
vecāku klubiņš tiekas darbnī-
cās un kopīgi gatavo dāvanas – 
magnētus mājiņas formā, pie 
kuriem piestiprināt zīmītes 
saviem mīļajiem ar sirds siltiem 
vārdiem visa gada garumā. 
Pirmajā darbnīcā vecāki kopā 
ar bērniem apgleznoja mājiņas. 
Otrajā darbnīcā, kura norisinā-
jās 14. decembrī, mājiņas tika 

rūpīgi noformētas un iesaiņo-
tas. Vienas dāvanas vērtība 
ir 5 eiro un visi labdarības 
kampaņā iegūtie ziedojumi 
tiks novirzīti bērnu ar īpašajām 
vajadzībām sociālās rehabilitā-
cijas turpināšanai. 

“Labdarības kampaņa vien-
laikus stiprina pilsoniskas sa-
biedrības attīstību un ir lielisks 
veids, kā ģimenēm, kurās aug 
bērns ar īpašām vajadzībām, 
apvienot spēkus, lai aktualizētu 

sabiedrībā sev nozīmīgu jau-
tājumu risināšanu un aicinātu 
līdzcilvēku iesaisti bērnu attīs-
tības atbalsta stiprināšanā. Es 
ļoti lepojos ar mūsu ģimenēm, 
ka tās sevī rod spēku papildus 
ikdienas rūpēm tikties kopīgās 
darbnīcās, stiprināt vienam 
otru un iestāties par savu 
bērnu labklājību. Brīnummājas 
vecāku klubiņa iniciatīvas ie-
dvesmo meklēt aizvien jaunus 
veidus, kā pilnveidot atbal-
sta iespējas bērniem un viņu 
vecākiem, kā veidot aizvien 
efektīvāku sociālo dialogu ar 
pašvaldību un rosināt mūsu 
kopienu labiem darbiem un 
kopīgām rūpēm par mūsu 
bērniem. Es no sirds priecājos 
un kopā ar vecākiem esmu 
pateicīga mūsu atbalstītājiem 
un sadarbības partneriem, ar 
kuriem kopā ir iespēja īstenot 
šo labdarības kampaņu,” pauž 
“Brīnummājas” vadītāja Liena 
Graudule. 

Šogad labdarības kampa-
ņas galvenais atbalstītājs ir 
mēbeļu ražošanas uzņēmums 

SIA “Wenden Furniture”, kas 
ziedojis koka sagataves mājiņu 
formā. Dāvanas sirds siltiem 
vārdiem varēs atrast pie “Brī-
nummājas” pastāvīgajiem at-
balstītājiem: beziepakojumu 
veikalā “ieber.lv”, ziedu salonā 
“Wild Flower”, veikalā “Milti un 
zīle rokā” un suvenīru veikalā 
“Dāvanu pietura”. Dāvanas 
iespējams arī pasūtīt attāli-
nāti un saņemt caur pakomā-
tiem, sazinoties pa e-pastu  
brinummaja@gmail.com. 

Šajā svētku laikā mēs vēla-
mies saviem mīļajiem sarūpēt 
sirsnīgu dāvanu, kas vienlaikus 
ir praktiska un ar īpašu vēs-
tījumu. Tāpat šis ir laiks, kad 
vēlamies paveikt sirds darbus 
un atbalstīt kādu labdarības 
ieceri. Iegādājoties “Dāvanu 
sirds siltiem vārdiem”, ir 
iespēja vienā solī īstenot abas 
ieceres – iepriecināt savus 
mīļos un ziedot bērniem ar 
īpašām vajadzībām. 

Labdarības kampaņa bērnu rehabilitācijas 
turpināšanai 
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Lēmums paredz, ka šī iz-
glītības iestāde būs ar vienu 
administratīvo vadību, taču 
saglabājot divas izglītības īste-
nošanas vietas to pašreizējās 
atrašanās vietās. Reorganizā-
ciju īstenoja līdz jaunā mācību 
gada sākumam – 31. augustam.  

 � Latvijas Ārstu biedrības 
rīkotajā pasākumā “Gada balva 
medicīnā 2023” Cēsu klīni-
kas fizioterapeite Māra Krūze 
saņēma balvu “Gada funkcio-
nālais speciālists”. 

 � Vairāk nekā 200 novada 
senioru devās izzinošās eks-
kursijās uz Cēsīm, Līgatni, 
Vecpiebalgu un Pārgauju. Eks-
kursijā Līgatnē seniori izzināja 
papīra ražošanas aizkulises 
darbnīcā “Cits papīrs”, degus-
tēja Līgatnes vīna darītavas 
dzērienus un iepazinās ar uz-
ņēmīgiem novadniekiem Vien-
koču parkā. Savukārt Pārgaujā 
seniori izgaršoja labumu darī-
tavas “Raiskumietis” brūvēju-
mus, atklāja Lielstraupes pils 
noslēpumus un satikās ar aiz-
raujošām personībām Rozulas 
skolā. Par Vecpiebalgas šarmu 
seniori priecājās, baudot zāļu 
tēju saimniecībā “3x9 zālītes”, 
izzināja kino vēsturi “Kino 
fermā” un degustēja medu 
saimniecībā “Bitītes”.  

 � Centrālā finanšu un 
līgumu aģentūra un Cēsu 
klīnika parakstīja līgumu par 
projekta Cēsu klīnikas Bērnu 
veselības centra dienas sta-
cionāra un rehabilitācijas pa-
kalpojuma pilnveidošanas un 
infrastruktūras atjaunošanas 
īstenošanu. Pārbūves darbus 
veica Bērnu slimību nodaļas 
ar dienas stacionāru telpu vi-
dusdaļā 207 m2 platībā, kas 
palikusi kā vēl nerealizētā daļa 
iepriekš jau izstrādātajam ārst-
niecības korpusa pārbūves 
tehniskajam projektam. Telpas 
plānots attīstīt bērnu rehabili-
tācijas dienas stacionāra vaja-
dzībām – fizioterapijas nodar-
bībām, procedūrām. 

 � Taurenes-Dzērbenes ko- 
ris “Pie Gaujas” atzīmēja savas 
pastāvēšanas 40 gadu jubile-
ju. Kora pirmā diriģente bija 
Astrīda Grandava, bet nu jau 
vairāk nekā 20 gadus kolek-
tīvu vada Solveiga Vītoliņa. 
“Pie Gaujas” mājvieta tiešām 
arī ir pie Gaujas. Mēģinājumi, 
protams, arī koncerti notiek 
Nēķena muižā Taurenē, bet 
kora dalībnieki uz mēģinā-
jumiem brauc no plašas ap-
kaimes – Dzērbenes, Vecpie-
balgas, Skujenes, arī citiem 
pagastiem, pat no Siguldas. 

Aprīlis 
 � Īstenojot LEADER pro-

jektu, Priekuļu apvienības pār-
valde iegādājusies apskaņo-
šanas aparatūras komplektu 

Mārsnēnu Tautas nama sa-
biedrisko aktivitāšu dažādo-
šanai. Projektā iegādātas un 
uzstādītas akustiskās sistēmas 
un to aprīkojums, skaņas pults 
un mikrofoni ar nepieciešamo 
aprīkojumu.  

 � Pērnā gada izskaņā ap 
valsts svētku laiku piebaldzēni 
saņēma pacilājošu ziņu – Pie-
balgas kultūrtelpa ir iekļauta 
Latvijas Nacionālajā nema-
teriālā kultūras mantojuma 
sarakstā. Ko īsti tas nozīmē, 
kādus pienākumus tas uzliek, 
un kādas iespējas piebaldz-
ēniem tas dod – to taujājuši 
daudzi Piebalgas ļaudis. Lai 
runātu par kopīgām vērtībām, 
par piederību, par vienojošo 
un atšķirīgo, par mīlestību pret 
Piebalgu no viena gala līdz 
otram, slātavieši un čangalieši 
sanāca kopā uz piebaldzēnu 
sarunām. Sanākuši bija vairāk 
nekā pussimts piebaldzēnu – 
gan no Čangalienas, gan Slāta-
vas, gan Rīgas, gan Cēsīm.  

 � Spāres pamatskolā no-
risinājās diskusija par Spāres 
ciemata attīstību. To rosināja 
biedrība “Cerību spārni” sa-
darbībā ar Spāres pamatskolu 
un citiem darbīgiem vietējās 
kopienas pārstāvjiem. Diskusi-
jā bija divi pamata jautājumi – 
par muižas kompleksa ēku at-
jaunošanas un izmantošanas 
iespējām, kā arī par aktivitāšu 
un apskates objektu dažādo-
šanu parkā.  

 � Kopš aprīļa vidus Cēsu 
klīnikas ārstniecības vadība ir 
jaunā galvenā ārsta un ķirurga 
Anatolija Ahmetova pārziņā. 
Viņam ir septiņu gadu piere-
dze ārstniecības vadībā, kas 
gūta Latvijas Jūras medicīnas 
centrā. 

 � Cēsu novada pašvaldības 
kapitālsabiedrība SIA “Reha-
bilitācijas centrs “Līgatne”” ar 
nozīmīgu ieguldījumu centra 
attīstībā sākusi īstenot ener-
goefektivitātes projektu. Pro-
jekta gaitā paredzēta admi-
nistratīvā korpusa fasādes un 
inženiersistēmu atjaunošana. 
Būvdarbos paredzēts ieguldīt 
vairāk nekā 2,3 miljonus eiro, 
un tos iecerēts pabeigt 2025. 
gada vasarā. 

 � Novada vecākais dzies-
motais kolektīvs – Straupes 
jauktais koris – atzīmēja ļoti 
cienījamu 160 gadu jubile-
ju. Tas ir viens no vecākajiem 
kolektīviem Latvijā, jo Pir-
majos Dziedāšanas svētkos 
1864. gadā Dikļos sanāca vai 
pajūgos sabrauca seši vīru kori 
no Dikļiem, Masalacas, Rūjie-
nas, Lielsalacas, Limbažiem 
un Straupes. Pirmo Dziedā-
šanas svētku radītais pacē-
lums aizveda līdz Pirmajiem 
Vispārējiem latviešu Dziesmu 
svētkiem, kas deviņus gadus 
vēlāk notika Rīgā. Paši koristi 
dziedāšanas tradīciju noturību 

Straupē skaidro ar prieku būt 
kopā. Kolektīvs nav liels, bet 
skanīgs un aizrautīgs – kārtīgs 
lauku koris. Kora ilggadējais 
balsts Otto Abzalons kolektī-
vā dzied 50 gadus, un arī viņa 
vecāki bija Straupes kora da-
lībnieki. 

Maijs 
 � Noslēdzies Cēsu novada 

iedzīvotāju balsojums 2024. 
gada līdzdalības budžeta pro-
jektu konkursā. Kopumā par 14 
idejām saņemtas 3640 balsis, 
lielāko atbalstu gūstot idejām 
par sporta laukuma izveidi Jā-
ņmuižas pirmsskolas izglītības 
iestādē un sporta un atpūtas 
infrastruktūras atjaunošanu 
Līgatnes Jauno Līderu vidus-
skolas parkā. 

 � Pēc plašām diskusijām, 
iedzīvotāju uzklausīšanas un 
iesaistes, izskatot iedzīvo-
tāju kolektīvo iesniegumu, 
Cēsu novada dome pieņēma 
lēmumu par divu gadu pārejas 
posma noteikšanu Rāmuļu 
pamatskolai. Lēmums paredz, 
ka līdz 2026. gada 31. maijam 
Rāmuļu pamatskolai, iesais-
toties un sadarbojoties Cēsu 
novada pašvaldībai, Rāmuļu 
pamatskolas vadības koman-
dai, vietējai kopienai, pagasta 
iedzīvotājiem, jānodrošina iz-
glītojamo skaita dinamikas un 
pedagoģiskā resursa nodro-
šinājuma rezultatīvo rādītāju 
izpilde pilnā apmērā. 

 � Maijā novada domē tra-
dicionāli sveica mācību gada 
izcilniekus, kuri piedalījušies 
3. posma Valsts olimpiādēs un 
sekmīgi startējuši ar saviem 
skolēnu mācību uzņēmumiem 
valsts mērogā. Skolēniem pa-
sniegtas naudas balvas un 
atzinības raksti. Ar pateicības 
rakstiem sveikti arī audzēkņu 
skolotāji.  

 � Turpinot tradīciju, Lat-
vijas Daudzbērnu ģimeņu 
apvienība arī šogad aicināja 
pašvaldības pieteikt ģimenes, 
kuru apgādībā ir vismaz trīs 
bērni un kuru darba, ģimenes 
dzīves un sabiedriskās līdzda-
lības veiksmīgas sabalansēša-
nas piemērs ir īpaši izceļams 
un godināms ar titulu “Latvijas 
Goda ģimene 2024”. No Cēsu 
novada konkursam savu kan-
didātu – Maļinku ģimeni no 
Liepas pagasta – izvirzīja Prie-
kuļu apvienības pārvalde.  

 � Lai uzlabotu mācību un 
ēdināšanas vidi Liepas pa-
matskolā, īstenoti apjomīgi 
infrastruktūras uzlabošanas 
darbi skolas ēkā. Veikta ēdam-
zāles pārbūve un ventilācijas 
sistēmu ierīkošana ēkas otrā 
un trešā stāva mācību kabine-
tos. Veicot ēdamzāles pārbūvi, 
realizēta netipiska ideja – 
ēdamzāle pārbūvēta un pie-
lāgota tā, lai nepieciešamības 
gadījumā tā būtu izmantojama 

kā aktu zāle, kas līdz šim skolā 
nav bijusi.  

 � Valmieras un Cēsu 
novados norisinājās militā-
rās mācības “Ausma”. Tajās 
Zemessardzes 2. Vidzemes 
brigādes Medicīnas rota sa-
darbībā ar Neatliekamās me-
dicīniskās palīdzības dienestu 
pilnveidoja spējas organizēt 
un koordinēt cietušo evakuā-
ciju uz ārstniecības iestādēm 
konvencionālā konflikta gadī-
jumā. Šādas praktiskās militā-
rās medicīnas mācības, kurās 
izspēlēta cietušo nogādāšana 
slimnīcā un neatliekamās pa-
līdzības sniegšana lielam pa-
cientu skaitam, Cēsu klīnikā 
īstenotas pirmo reizi.  

 � Amatas pagasta senioru 
biedrība “Dzīvesprieks” Ģikšos 
izveidojusi ziedu zīmi ciema 
un pagasta atpazīstamībai. 
Ziedu zīmē kopumā iestādīti 
175 samteņu stādi. Šāds ziedu 
uzraksts Ģikšu ciemā izveidots 
pirmo reizi. 

 � Maijā ASV pilsētā Rokhilā 
notiekošajā Starptautiskās 
Riteņbraukšanas savienības 
(UCI) BMX Pasaules čempio-
nātā dāmu U23 grupā zelta 
medaļu izcīnīja Jaunpiebalgas 
BMX riteņbraucēja Veronika 
Monika Stūriška.  

 � Eduarda Veidenbauma 
memoriālajā muzejā “Kalāči” 
jaunā sezona sākās darbīgi 
un varētu pat teikt – sportis-
ki. Sagaidot 4. maija svētkus, 
muzeja speciālisti aicināja uz 
kultūrgājienu no Cēsīm uz 
“Kalāčiem”. Leģenda vēsta, ka 
Veidenbaums šo 12 kilometru 
distanci veicis četrās dienās, jo 
ceļā bijuši četri krogi. Savukārt 
kultūrgājiena dalībniekiem 
ceļā bija 3 atpūtas punkti ar 
koncertiem, krogus stāstiem 
un leģendām par Veidenbau-
mu.  

 � Savas darbības 50 gadu 
jubileju svinēja Amatas Kul-
tūras nams. Jubilejas sarīko-
jums bija vēsturisks atskats 
uz aizvadītajām desmitgadēm 
ar fotogrāfijām un ieskatu 
katru laika posmu raksturojo-
šās norisēs. Griezās kultūras 
kaleidoskops, kurā no dažā-
diem fragmentiem veidojās 
krāsains stāsts par Kultūras 
nama šodienu, un, protams, 
bija skaists amatiermākslas 
kolektīvu koncerts. 

 � Maijā Skujene skanēja. Vēl 
vairāk – tā arī rībēja, dimdēja, 
virmoja, gavilēja, šķindēja un 
čaloja. Lielie Skujenes svētki 
vistrakākajā ceriņziedu laikā 
lika pulcēties kopā mūziku un 
deju mīlošajiem – gan pašiem 
skujeniešiem, gan drau-
giem no tuvienes un tālienes. 
Svētku atklāšanas pasākums 
norisinājās ar īpašu senatnes 
auru apveltītā vietā – Skujenes 
Pilskalnā.  Notikumu krāsainu 
padarīja Skujenes pamatskolas 

audzēkņi, Skujenes kopie-
nas dziedātāji, Nītaures koris 
“Skan!”, vokālais ansamblis 
“Melo’dia” un citi amatier-
mākslas kolektīvi. 

Jūnijs 
 � Ar plašu zinātnisko, kul-

tūras un piemiņas pasākumu 
programmu aizvadīta Cēsu 
kauju 105. gadadienas atcere. 
Cēsu kaujas bija viens no kri-
tiskajiem brīžiem mūsu valsts 
vēsturē, kad izšķīrās – būt vai 
nebūt tikko dibinātajai Latvijas 
valstij. Latvijas Kara muzeja un 
Cēsu muzeja kopīgi rīkotajā zi-
nātniskajā konferencē vēstur-
nieki vērtēja situāciju Latvijā 
un Baltijā pirms 105 gadiem. 

 � Svinīgi atklāta jaunā 
gājēju un velo infrastruktūra 
no Cēsīm līdz pagriezienam uz 
Līviem. VSIA “Latvijas Valsts 
ceļi” gājēju un velo infrastruk-
tūras būvniecību sāka 2023. 
gada augustā, un tās laikā ir iz-
būvēts asfaltēts gājēju un ve-
lobraucēju ceļš 1,2 km garumā. 
Tāpat izbūvēts celiņa apgais-
mojums un uzstādītas drošī-
bas barjeras.  

 � Cēsīs sākta Zaķu un Puķu 
ielu pārbūve. Darbu gaitā 
plānota ielu pilnīga atjaunoša-
na – apakšzemes komunikā-
ciju pārbūve un jauna asfalta 
seguma klāšana. Tāpat plānoti 
uzlabojumi, lai padarītu ielas 
draudzīgākas gājējiem.  

 � Lai izveidotu telpas Ieriķu 
vietējās kopienas kultūras un 
citām sabiedriskajām akti-
vitātēm, sākti būvdarbi paš-
valdības ēkas “Ieriķu stacija” 
energoefektivitātes paaug-
stināšanai. Projekta gaitā sil-
tinās ēkas pamatus, bēniņus, 
fasādi, mainīs logus, durvis, kā 
arī atjaunos elektroinstalāciju 
un veiks iekštelpu kosmētisko 
remontu.  

 � Ar koncertu un atmiņu 
stāstiem jūnijā Cēsīs, Maija 
parkā, atklāta leģendārā dzie-
sminieka Haralda Sīmaņa pie-
miņas skulptūra. To veidojis 
tēlnieks Ģirts Burvis.  

 � Novada pašvaldība Valsts 
vides dienesta (VVD) rīko-
tajā konkursā “Zaļā izcilība 

2024. gada novada notikumu apskats 
Turpinājums no 1. lpp.
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2024” saņēma balvu nominā-
cijā “Zaļā izcilības balva par 
sadarbību” – par veiksmīgu 
līdzdarbību vides aizsardzības 
jautājumu risināšanā. “Zaļā iz-
cilības balva” ir ikgadēja vides 
aizsardzības nozares augstākā 
atzinība par nozīmīgiem sa-
sniegumiem un ieguldījumu 
vides pārvaldībā.  

 � Jaunpiebalgas BMX ri-
teņbraucēja Veronika Monika 
Stūriška jūnija sākumā Itālijā 
izcīnīja zelta medaļu Eiropas 
U23 čempionātā BMX riteņ-
braukšanā.  

Jūlijs 

 � Cēsu pilsētas svētkos par 
titula “Cēsnieks 2024” ieguvēju 
kļuva Gunita Bārda – koncertu 
un pasākumu režisore, brīv-
prātīgā.  

 � Jūlija sākumā virpuļvie-
sulis nodarīja lielus postījumus 
Meža kapu teritorijā un Niniera 
ezera apkārtnē. Pašvaldība 
steidzami izsludināja iepirku-
mu, un sākās apjomīgais lauzto 
koku zāģēšanas, izvešanas un 
teritoriju sakārtošanas darbs.  

 � Jūlija domes sēdē par 
jauno Cēsu Centrālās biblio-
tēkas direktori vienbalsīgi ap-
stiprināta bibliotēkas Bērnu 
apkalpošanas nodaļas vadī-
tāja Lāsma Vasmane-Maši-
na. Jaunā vadītāja atzina, ka 
viņai ir liels gods turpināt ie-
priekšējās direktores Natālijas 
Kramas iesākto darbu. L. Vas-
mane-Mašina Cēsu Centrāla-
jā bibliotēkā strādā no 2007. 
gada pēc Latvijas Universitā-
tes Sociālo zinātņu fakultātes 
Bibliotēku zinātnes un infor-
mācijas specialitātes nodaļas 
absolvēšanas.  

 � Piebalgā sākās “Latvijas 
iedzīvotāju antropoloģiskās 
izpētes projekts. Piebalga”. 
Pētījums notika sadarbojo-
ties Rīgas Stradiņa universi-
tātei, Cēsu novada pašvaldī-
bai un SIA “Roche Latvija” ar 
mērķi turpināt pirms gandrīz 
90 gadiem veikto pētījumu. 
Kopumā plānots iesaistīt 500 
Jaunpiebalgas un Vecpiebal-
gas iedzīvotājus.  

 � Sākās Augšlīgatnes 
pirmsskolas izglītības iestādes 
“Zvaniņi” ēkas energoefekti-
vitātes paaugstināšanas pro-
jekta īstenošana. Tā mērķis ir 
samazināt primārās enerģijas 
patēriņu, uzlabojot ēkas ener-
goefektivitāti un siltumnotu-
rību. Vienlaikus samazināsies 
arī izmaksas ēkas uzturēšanai. 

Pirmsskolas izglītības iestādes 
“Zvaniņi” ēku siltinās, tai būs 
jauna fasāde, logi un durvis, kā 
arī jumta segums.  

 � Āraišu ezerpils Arheo-
loģiskajā parkā norisinājās 
Latvijas Arheologu biedrības 
un Āraišu arheoloģiskā parka 
kopīgi organizēts eksperimen-
tālās arheoloģijas plenērs. Pie-
redzējuši arheologi un brīvprā-
tīgie Meitu salā būvēja jaunākā 
akmens laikmeta (neolīta) 
mītni – ēku, kādā mitinājās 
senie Latvijas teritorijas iedzī-
votāji pirms aptuveni 5000 
gadiem. 

 � Jūlija sākumā Toronto, 
Kanādā, norisinājās 16. Lat-
viešu Dziesmu un deju svētki, 
kas pulcēja klaida latviešus 
no dažādām pasaules valstīm. 
Svētkos piedalījās arī Zaubes 
jauktais koris. Tik tālu ceļu ko-
lektīvs mēroja pirmo reizi.  

 � Vasaras vidū Jaunpiebal-
gas Kultūras centrā norisinājās 
otrās “Piebaldzēnu sarunas”, 
kurās vienbalsīgi pieņēma 
lēmumu par Piebalgas kultūr-
telpas biedrības dibināšanu, 
par tās galveno mērķi izvirzot 
Piebalgas kultūrtelpas apzinā-
šanu, saglabāšanu un attīstību. 

 � Jūlijā Cēsu pils Rietumu 
tornī notika rakstu krājuma 
“Cēsu pils raksti” piektā sējuma 
atvēršanas pasākums. Krājumā 
iekļauti astoņi pētījumi, kas 
veltīti bagātīgā un daudzveidī-
gā Cēsu pils arheoloģiskā ma-
teriāla izzināšanai. 

Augusts 
 � Lai veiksmīgi sagatavo-

tos jaunajam mācību gadam, 
augustā Cēsīs norisinājās 
konference izglītības jomas 
speciālistiem “Kultūrpratība 
nākotnes izglītībai”. Pasāku-
mu apmeklēja vairāk nekā 150 
pedagogu, lai uzklausītu iz-
glītības ekspertu, kultūras un 
uzņēmējdarbības jomas pār-
stāvju pieredzi un dalītos vie-
dokļos. Konferencē akcentēta 
kultūras loma mācību procesā, 
lai veicinātu skolēnu izaugsmi 
un diskutētu par nākotnes iz-
glītības virzieniem. 

 � Novada domes sēdē iz-
skatīta Civilās aizsardzības 
plāna sadaļa par rīcību militāra 
apdraudējuma vai iebrukuma 
gadījumā. Iepriekš apstiprinā-
tais novada civilās aizsardzī-
bas plāns tapa pirms Krievijas 
izvērstā pilna mēroga kara 
Ukrainā, tāpēc neietvēra de-
talizēti izstrādātu sadaļu par 
rīcību militāra apdraudējuma 
un iebrukuma gadījumā. Tāpēc 
pašvaldības vadība, speciālisti 
sadarbībā ar Bruņoto spēku 
un valsts drošības struktūru 
speciālistiem rūpīgi strādāja, 
analizējot un sistematizējot in-
formāciju par efektīvu pārval-
dību un operatīvu palīdzības 
sniegšanu iedzīvotājiem ie-
brukuma gadījumā. Primārais 
jautājums – kā palīdzēt iedzī-
votājiem un nepieciešamības 
gadījumā operatīvi atbalstīt 
Bruņotos spēkus.  

 � Vasaras nogalē Cēsīs pa-
rakstīts četru pušu sadarbības 
līgums par kultūras un doku-
mentārā mantojuma glabātavu 
kompleksa izveidi Cēsīs, Rīgas 
ielā 78. Komplekss ietvers 
Latvijas Nacionālā arhīva Vi-
dzemes reģiona centru, Cēsu 
Vēstures un mākslas muzeja 
krātuvi un Valsts zemes die-
nesta Vidzemes reģionālās 
pārvaldes arhīvu. Projektu 
plānots pabeigt līdz 2027. 
gada beigām. Kompleksa 
izveide ir būtisks solis valsts 
arhīvu infrastruktūras attīs-
tībā, kā arī unikāls publiskā 
sektora sadarbības piemērs. 
Cēsu muzeja krājums ir lielā-
kais ārpus Rīgas, tāpēc Cēsu 
novada pašvaldība, apsve-
rot iespēju izveidot Latvijas 
Nacionālā arhīva Vidzemes 
reģiona centru, rosināja kom-
pleksā iekļaut arī Cēsu Vēstu-
res un mākslas muzeja krātuvi. 

 � Augusta domes sēdē par 
jauno Nītaures Mūzikas un 
mākslas pamatskolas direktori 
vienbalsīgi apstiprināta Gunta 
Mellīte. G. Mellīte ieguvusi 
profesionālo maģistra grādu 
valsts pārvaldē un profesionā-
lo maģistra grādu pedagoģijā. 
Savu profesionālo darbību pa-
vadījusi izglītības jomā.  

 � Jaunpiebalgā norisinājās 
ikgadējā izstāde-gadatirgus 
“Izvēlies Piebalgu!”, kas šogad 
bija veltīta Piebalgas vārda as-
toņsimtgades jubilejai.  

Septembris 
 � Lai uzlabotu satiksmes 

organizāciju, nodrošinātu 
drošību gājējiem, kā arī uz-
labotu apkārtnes infrastruk-
tūru vietējiem iedzīvotājiem, 
Liepā sākta infrastruktūras 
uzlabošanas projektu īsteno-
šana Dārza ielā un Raunas 
ielā. Dārza ielā paredzēts iz-
veidot īslaicīgas apstāšanās 
vietu vieglajām automašīnām 
un pārbūvēt gājēju ietvi gar 
pirmsskolas izglītības iestādi 
“Saulīte”. Savukārt Raunas ielā 
1 plānots izbūvēt transportlī-
dzekļu novietni ar vietām 81 
vieglajai automašīnai.  

 � Lai radītu pievilcīgu vidi 
pirmsskolas vecuma bērniem 
un vietējiem iedzīvotājiem, 
kā arī dažādotu atpūtas un 
kopīga laika pavadīšanas ie-
spējas, labiekārtots sporta 
laukums Taurenes bērnudār-
za teritorijā. Sporta laukuma 
teritorijā uzstādīti dažādi brīv-
dabas atpūtas un vingrošanas 
elementi. Uzstādītās iekārtas 
un sporta laukums ikvienam 
pieejams bez maksas 

 � Cēsu pievārtē atklāta līdz 
šim vērienīgākā saules elek-
trostacija Latvijā. Tā ik gadu ar 
zaļo elektroenerģiju apgādās 
10 000 apkārtējo un Vidze-
mes novadu mājsaimniecību. 
Jaunās spēkstacijas izveidē in-
vestēti 12 miljoni eiro Latvijas 
privātā kapitāla.  

 � Lai popularizētu videi 
draudzīgus pārvietošanās pa-
radumus, Eiropas mobilitātes 

nedēļā skolu jaunieši pulcē-
jās pie Sporta kompleksa, lai 
ar saviem divriteņiem dotos 
nelielā izbraucienā pa pilsētas 
ielām. Brauciena mērķis vei-
cināt kustīgu un veselīgu dzī-
vesveidu un pievērst  uzmanī-
bu drošai braukšanai. 

Oktobris 
 � Jaunpiebalgā noslēgu-

šies būvdarbi pašvaldības ēkā 
Brāļu Kaudzīšu ielā 9. Būvdar-
bu gaitā veikta ēkas pamatu 
un fasādes siltināšana, logu un 
ārdurvju nomaiņa, lokālo reku-
perācijas sistēmu uzstādīšana, 
Valsts ugunsdzēsības un glāb-
šanas dienesta garāžas grīdas 
siltināšana, kā arī atjaunota 
Neatliekamās medicīniskās 
palīdzības dienesta operatīvā 
autotransporta nojume.  

 � Oficiālā darba vizītē Cēsu 
novadā viesojās Latvijas Re-
publikas Ministru prezidente 
Evika Siliņa. Dienas laikā prem-
jere iepazinās ar novada izglī-
tības sistēmu, apmeklēja Cēsu 
klīniku un vietējos uzņēmu-
mus, kā arī diskutēja ar Cēsu 
novada vadību un deputātiem.  

 � Lai godinātu izglītības 
jomas profesionāļus un at-
balstītājus, Priekuļu Kultūras 
namā norisinājās svinīgs pa-
sākums, kurā ieviesta jauna 
tradīcija – izteikt pateicību 
pedagogiem un izglītības dar-
biniekiem, pasniedzot nominā-
cijas par viņu izcilo darbu.  

 � Svinīgi atklāts pārbūvē-
tais autoceļa posms no Val-
mieras šosejas Stalbē līdz 
Cēsīm. Šis projekts ir nozīmīgs 
uzlabojums satiksmes drošībai 
un infrastruktūrai, veicinot gan 
iedzīvotāju, gan apkārtnes uz-
ņēmēju labklājību.  

 �  Amatas Kultūras centrā 
ar skanīgu koncertu 45 gadu 
jubileju nosvinēja Amatas vīru 
koris “Cēsis”. Savulaik tas di-
bināts kā Cēsu lauksaimnieku 
koris, tā pirmā diriģente bija 
Līga Priedīte, kura kopā ar dzī-
vesbiedru, komponistu Valteru 
Kaminski aizrautīgi pilnvei-
doja kora skanējumu. Tāpēc 
saprotams, ka jubilejas kon-
certs sākās ar kolektīva “zelta 
fondā” esošo Valtera Kaminska 
dziesmu atskaņošanu. 

 � Noslēgusies Lielstraupes 
pils saglabāšanas un atjau-
nošanas koncepcijas izstrāde 
un Straupes iedzīvotāji un in-
teresenti varēja iepazīties ar 

pašvaldības pārziņā esošā pils 
kompleksa turpmākās attīs-
tības iecerēm. Atjaunošanas 
koncepcijas izstrādātāji infor-
mēja par veicamajiem darbiem, 
lai saglabātu pili kā kultūrvēs-
turisku mantojumu, plānoto 
ekspozīciju izvietojumu, uzla-
bojumiem kompleksa pieeja-
mībā, kā arī apkārtējās teritori-
jas, pils parka un Braslas ielejas 
izmantošanu straupēniešu un 
tūristu aktivitātēm.  

 � Lai risinātu mājokļu 
trūkumu un piesaistītu jaunus 
speciālistus, oktobra sākumā 
13 pašvaldību pārstāvji paraks-
tīja nodomu protokolu Finanšu 
ministrijas un “Valsts nekusta-
mo īpašumu” programmā “Īres 
mājokļi Latvijas speciālistiem”. 
Programmas norises laikā 
Cēsīs plānots uzbūvēt 100 
jaunus dzīvokļus, kas ievēroja-
mi palīdzēs izlīdzināt piedāvā-
jumu un pieprasījumu vietējā 
īres tirgū. 

Novembris 
 � Novada pašvaldības iz-

sludinātajā uzņēmējdarbības 
ideju grantu konkursā saņemti 
34 pieteikumi. No iesniegta-
jām idejām 11 projekti saņēma 
pilnu pašvaldības finansējumu, 
savukārt viens projekts atbal-
stīts daļēji. Izsludinātais grantu 
konkurss ir lieliska iespēja 
jaunu uzņēmējdarbības ideju 
attīstīšanai, piesaistot finan-
sējumu līdz pat 3 000 eiro 

apmērā. Konkursa kopējais 
budžets  – 31 000 eiro.  

 � Cēsu novada dome vien-
balsīgi lēmusi atjaunot Leona 
Paegles ielas vēsturisko no-
saukumu, pārdēvējot to par 
Ģimnāzijas ielu. Ierosinājumu 
par ielas nosaukuma maiņu 
izteica Cēsu Valsts ģimnāzija. 
Atsauce veidota uz ielas vēs-
turisko nosaukumu – Ģimnā-
zijas iela, kas mainījās līdz ar 
Latvijas okupāciju 1940. gadā 

 � Pabeigti būvdarbi Vidze-
mes šosejas posmā no Mel-
turiem līdz Rīdzenei (77,24. 
km–88,10. km), kas bija vieni 
no apjomīgākajiem valsts ceļu 
tīklā pēdējo divu gadu laikā. 
Pārbūvēta ceļa segas kons-
trukcija, izbūvējot salizturīgo 
slāni, šķembu pamatu un as-
faltbetona segumu trīs kārtās. 
Vairākās vietās vājas nestspē-
jas grunts norakta un aizstāta 
ar uzbēruma grunti. 

Turpinājums 10. lpp.



Viesnīcas “Villa Santa” 
stāstu veido divi gadsimti un 
dižas personības. Teritorijas 
ainaviskums, Gaujas krasts un 
dabas klātesamība vienmēr 
padarījusi šo teritoriju pievilcī-
gu tieši veselības aprūpei. 

Stāsts iesākās 19. un 20. 
gadsimta mijā, kad krievu aris-
tokrāti uzcēla villas ģimeņu 
atpūtai. Te atpūtušies dzej-
nieks Aleksandrs Čaks, glez-
notājs Romans Suta, aktrise 
Marija Leiko. 

1918. gadā villas tika na-
cionalizētas, un tajās izveido-
ja strēlnieku lazareti. Kopš tā 
laika šajā vietā atradušās vese-
lības iestādes, visilgāk – tuber-
kulozes rehabilitācijas slimnīca 
“Cēsis”.  

Vietas stāsts ieguva pauzi 
deviņdesmitajos gados, kad 
slimnīcu likvidēja. Tā nonāca 
Cēsu pašvaldības īpašumā, 
un villas desmit gadus bija 
slēgtas. 

Pašreizējo izskatu viesnīca 
“Villa Santa” ieguva 2017. gadā, 
kad to iegādājās Santa Anča 
un Ivars Zariņš (izdevniecības 
“Žurnāls Santa” īpašnieki) un 
pārbūvēja līdz pašiem pama-
tiem, saglabājot villu vēsturis-
ko apjomu. “Uzbūvējot šo ēku 
kompleksu, sakopjot 5 hek-
tārus zemes ar domu, ka tas 
paliks kā viņu ieguldījums Lat-
vijas vēsturē,” min “Villa Santa” 
pārstāve Signe Seile. 

Tagad piecu hektāru lielajā 
teritorijā atrodas trīs dzīvoja-
mās villas, kurās izvietoti 30 
luksusa klases dizaina numuri, 
spa un restorāns. Īpaša ir “Tilta 
Māja” – unikāla būve, kas 

izveidota uz tilta. Ir izkopts 
senais ābeļdārzs, un atjaunota 
koka lapene.  

Kādi ir pašreizējie ikdie-
nas izaicinājumi? “Būt intere-
santiem arī ziemā. Veidojam 
dažādus tematiskos ziemas 
vakarus. Vīna vakarus, vakaru 
ar kādu muzikantu. Būs filmas 
“Gaiss” skatīšanās vakari. Jā-
piebilst, ka filmas idejas autore 
ir Santa Anča. Savukārt vasaras 
sezonā izaicinājums ir tikt galā 
ar lielo noslodzi. Katru gadu 
jau janvārī un februārī meklē-
jam palīgus vasaras sezonai,” 
stāsta Signe Seile. 

Atbildot uz jautājumu, 
kāpēc pieteikusies preču zīmei 
“Radīts Cēsu novadā”, Signe 
atbild: “Mēs lepojamies ar 
to, ka esam viens no pilsētas 
piesaistes punktiem, Gaujma-
las pērle. Mums ir svarīgi, lai 

asociējamies ar Cēsīm un Cēsis 
asociējas ar mums!” 

Signe stāsta, ka novērtē 
sadarbību ar Cēsu novada 
uzņēmējdarbības un tūrisma 
aģentūru, minot, ka aģentūras 
rīkotās restorānu nedēļas ir 
veiksmīgi izdevušās, piesaistot 
plašāku apmeklētāju audito-
riju. Tās piesaistījušas arī vie-
tējos Cēsu novada un pilsētas 
iedzīvotājus apmeklēt resto-
rānu un izmantot citus mūsu 
sniegtos pakalpojumus. 

Preču zīmes “Radīts Cēsu 
novadā” mērķis ir veicināt 
vietējo Cēsu novada ražotā-
ju, mājražotāju un amatnieku 
atpazīstamību, pārdošanas 
apjoma pieaugumu, kā arī stip-
rināt Cēsu novada vietas tēlu 
vietējā un ārvalstu tirgū. 
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SVARĪGI

Grāmatu apmaiņas 
punkts – 
Dzērbenes 
Gaismas pils 

DZĒRBENES 
pagasts

Lai veicinātu grāmatu la-
sīšanu, ilgtspējību un iedzī-
votāju sadarbību, Dzērbenes 
jaunieši kopā ar Dzērbenes 
pamatskolas skolēniem īsteno-
juši skaistu un nozīmīgu ideju, 
izveidojot grāmatu apmaiņas 
punktu. 

Grāmatu apmaiņas punkts 
ir atvērts ikvienam, kurš vēlas 
dalīties ar savām grāmatām un 
atrast kaut ko jaunu lasīšanai.  

Lai atbalstītu šo iedves-
mojošo iniciatīvu, atklāšanas 
pasākumā pulcējās jaunieši, 
skolotāji un vietējās kopienas 
pārstāvji. Pasākuma laikā tika 
īpaši uzsvērts jauniešu ieguldī-
jums – no projekta pieteikuma 
izstrādes līdz praktiskai īsteno-
šanai. Pateicoties viņu radošu-
mam, neatlaidībai un prasmei 

tikt galā ar izaicinājumiem, ir 
radīta vide, kurā mīt lasīšanas 
prieks un vienotības spēks. 

“Šī vieta ir kā tilts starp cilvē-
kiem un stāstiem. Grāmatu ap-
maiņas punkts simbolizē mūsu 
kopienas vēlmi augt, mācīties 
un dalīties,” ar lepnumu saka 
Marta Šmite, projekta idejas 
autore. 

Dzērbenes Gaismas pils ir 
apliecinājums tam, ka, sadar-
bojoties un ticot iecerei, iespē-
jams paveikt ko paliekošu un 
vērtīgu.  

Projekts “Gaismas pils” fi-
nansēts ar Cēsu novada paš-
valdības atbalstu saskaņā ar 
Cēsu novada jauniešu inicia-
tīvu projekta konkursa noliku-
mu. 

Gaujmalas pērle saista 
arī ziemā CĒSIS

Posmā sakārtota ūdens 
novade no ceļa – izrakti grāvji, 
atjaunotas un pārbūvētas 58 
caurtekas.  

 � Līgatnē veiksmīgi pa-
beigta “Dabas vērotāju dārza” 
paplašināšana. Labiekārtotā 
0,4 ha plašā teritorija tema-
tiski papildina esošo dārzu, 
turpinot vides izglītības tēmu. 
Jaunajā dārza teritorijā ierīko-
tas vairākas “izzinošās dobes”, 
kurās, pateicoties vietējo iedzī-
votāju un biedrības “Slow Food 
Straupe” sarūpētajām sēklām, 
būs iespēja iepazīt Latvijas 
vēsturiskos kultūraugus. 

 � Valsts svētku svinīgajā 
Gada darbinieku apbalvoša-
nas ceremonijā galveno no-
mināciju “Bruņinieks” šogad 
saņēma Cēsu klīnikas valdes 
priekšsēdētāja Ingūna Liepa 
par nozīmīgu ieguldījumu 
un sasniegumiem iestādes 

attīstībā. Ingūna Liepa ir slim-
nīcas augstākā līmeņa vadītā-
ja ar 46 gadu darba pieredzi 
medicīnā, no kuriem 26 gadus 
bijusi slimnīcu vadītāja. 

 � Cēsu Valsts ģimnāzijas 
skolotāja Agrita Bartušēvica 
ieguva Latvijas Universitātes 
balvu “Latvijas Gada skolotājs 
2024” nominācijā “Matemāti-
kas skolotājs”.  

 � Koncertzālē “Cēsis” no-
risinājās ikgadējais novada 
uzņēmēju forums. Pasā-
kums pulcēja vairāk nekā 150 

dalībniekus, tostarp uzņēmē-
jus, ekspertus un pašvaldības 
pārstāvjus. Foruma vadmotīvs 
bija resursi – gan cilvēku un 
vides, gan tehnoloģiju poten-
ciāls, kas, pareizi izmantots, var 
kļūt par uzņēmējdarbības iz-
augsmes stūrakmeni. Forumā 
godinājām arī pērnā gada 
uzņēmējdarbības izcilniekus, 
pasniedzot “Cēsu novada uz-
ņēmēju gada balvu” 

 � Četriem māksliniekiem 
piešķirtas balvas ikgadējā vi-
zuālās mākslas izstādē-kon-
kursā “Cēsu novada mākslas 
gada balva 2024”. Pēc žūrijas 
lēmuma Zelta balvu ieguvusi 
tēlniece Anna Egle ar darbu 
“Trejdeviņu koks”. Sudraba 
balvas ieguvuši māksliniece 
Kristīne Rozenberga ar darbu 
“Pastniece un Latvijas Pasta 
ritenis” un jaunais mākslinieks 
Filips Dadzītis ar darbu “Mo-
nohromā vasara”. Savukārt 
Skatītāju balvu saņēmusi Līva 

Graudiņa ar darbu “Gaismas 
atmiņa”. 
Decembris

 � Decembra sākumā 
Cēsīs, Kr. Valdemāra ielā 2, 
atvērts pirmais reģionālais 
Valsts kopstrādes birojs. Šis 
mūsdienīgais un energoefek-
tīvais birojs piedāvā darba 
vietas vairāku publisko iestāžu 
darbiniekiem, radot iespēju 
efektīvi sadarboties un strādāt 
vienuviet. Pirmie darbu birojā 
decembrī sāka Valsts zemes 
dienesta darbinieki.

 � Cēsu novada pašvaldība 
noslēgusi ilgtermiņa līgumu ar 
SIA “Kom-Auto”, kas turpmāk 
rūpēsies par ietvju, ielu un 
zaļo zonu uzturēšanu. Līdz 
šim uzņēmums nodrošināja 
brauktuvju un vecpilsētas ielu 
tīrīšanu, taču jaunais līgums 
paredz vēl plašāku pakalpoju-
mu sniegšanu. 

 � Kopš decembra sākuma 
SIA “Kom-Auto” atbild par visu 

Cēsu un Vaives pagasta Rī-
dzenes ciemata ietvju un zaļo 
zonu uzturēšanu. 

 � Piebaldzēnu mērīšanas 
projekta noslēguma pasāku-
mā atklāti interesanti dati par 
dalībnieku fiziskajiem para-
metriem, veselības stāvokli 
un paradumiem. Piemēram, 
noskaidrots, ka piebaldzē-
niem rokas joprojām ir garākas 
nekā iedzīvotājiem citos Lat-
vijas novados. Viņu izskats 
īpaši izceļas, un tam raksturīgs 
taisns deguns un gludi mati.  

 � Cēsu novada domes sēdē 
par Cēsu novada Sociālā die-
nesta vadītāju apstiprināta 
līdzšinējā Pilngadīgo personu 
atbalsta nodaļas vadītāja un 
Sociālā dienesta vadītāja pie-
nākumu izpildītāja Inga Kārk-
liņa. Savukārt par pašvaldības 
izpilddirektori deputāti apstip-
rināja līdzšinējo Līgatnes un 
Pārgaujas apvienību pārvalžu 
vadītāju Līgu Medni. 

2024. gada novada notikumu apskats 

Attēlā: Pašreizējo izskatu viesnīca “Villa Santa” ieguva 2017. 
gadā, kad jaunie īpašnieki pārbūvēja vecās ēkas līdz pama-
tiem, saglabājot villu vēsturisko apjomu.

Turpinājums no 9. lpp.
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IZGLĪTĪBA
Stiprina jauniešu līdzdalību 

Decembra sākumā konkur-
sa “Labākais darbā ar jaunat-
ni 2024” svinīgajā ceremonijā 
Cēsu novada pašvaldība go-
dināta par izciliem sasniegu-
miem jaunatnes darbā, iegūs-
tot nomināciju “Līdzdalības 
stiprinātājs”. 

Šis apbalvojums apliecina 
pašvaldības aktīvo darbu jau-
niešu līdzdalības veicināšanā 
un kvalitatīvas jaunatnes poli-
tikas attīstīšanā. Apbalvojums 

izceļ Cēsu novada pašvaldības 
ieguldījumu, radot vidi, kurā 
jauniešiem ir iespēja iesaistī-
ties, attīstīties un justies sa-
dzirdētiem. Tas ir solis pretī 
spēcīgākai un aktīvākai jaunat-
nes kopienai, kas iedvesmo arī 
citus pašvaldību un organizā-
ciju pārstāvjus Latvijā. 

Šogad konkursa “Labākais 
darbā ar jaunatni 2024” gaitā 
īpaši uzsvērta dažādība un 
radošums jaunatnes jomā. No 

saņemtajiem 47 pieteikumiem 
astoņās kategorijās žūrija 
izcēla organizācijas un per-
sonas, kas ar savu darbību ir 
devušas nozīmīgu ieguldījumu 
jauniešu līdzdalības veicinā-
šanā, prasmju attīstīšanā un 
jaunatnes politikas ilgtspējīgā 
īstenošanā. Konkursa laureāti 
ne tikai īsteno inovatīvus pro-
jektus, bet arī sniedz iedves-
mu citiem darbā ar jaunatni 
Latvijā. 

Attēlā: Šogad konkursa “Labākais darbā ar jaunatni 2024” gaitā īpaši uzsvērta dažādība 
un radošums jaunatnes jomā. Foto: Toms Norde.

Novembra izskaņā Jauno 
Līderu vidusskolas 11 skolēni 
un divi pedagogi devās ne-
aizmirstamā ceļojumā uz 
Portugāles dienvidu pilsētu 
Faro, piedaloties “Erasmus+” 
akreditācijas projektā “Būsim 
gudri!”, lai praksē pieredzētu 
“Erasmus” devīzi “Bagātini pie-
redzi, domā plašāk!”. Šis pie-
dzīvojums kļuva par patiesu 
kultūru, zināšanu un emociju 
bagātināšanas pieredzi, ko 
skolēni un skolotāji atcerēsies 
vēl ilgi. 

Ceļojums caur kultūrām un 
dabas brīnumiem 

No pirmās dienas Faro 
pilsēta sagaidīja jauniešus ar 
siltiem laika apstākļiem un At-
lantijas okeāna elpu. Ceļojuma 
laikā viņi ne tikai iepazina Por-
tugāles dabu, apmeklējot sla-
venās Benagil alas un majestā-
tiskās klintis Lagosā, bet arī 
aktīvi izbaudīja vietējo kultūru, 
gardumus un tradīcijas. 

Neaizmirstami mirkļi saistās 
ar Faro João de Deus vidus-
skolu, kur skolēni iepazina 
vietējo izglītības sistēmu, pie-
dalījās mācību stundās un 
citās aktivitātēs ar portugāļu 
skolēniem, daloties Latvijas 
pieredzē un iepazīstot Portu-
gāles tradīcijas. 

Latvijas jubileja svešumā 
Īpaša vieta ceļojumā tika 

veltīta Latvijas 106. dzimša-
nas dienas svinībām. Skolēni 
Faro skolā pacēla Latvijas 
karogu un kopīgi nodziedāja 
valsts himnu, cienājot por-
tugāļu draugus ar pašmāju 
gardumiem. Prezentācijas par 
Latviju un skolas dzīvi rosinā-
ja diskusijas par kultūras un 
izglītības atšķirībām. Šis pat-
riotiskais mirklis atgādināja 
skolēniem un skolotājiem par 
mājām, kamēr viņi atradās tālu 
svešumā. Īpaši sirsnīgas bija 
kopīgi radītās valsts svētku va-
kariņas un sarunas par Latviju. 

Neaizmirstamas vietas un 
daudzveidīgas mācības 

“Erasmus+” ceļojuma laikā 
skolēni iepazina Faro João 
de Deus vidusskolu un tās 
bagāto vēsturi, izpētīja iespai-
dīgo skolas bibliotēku, kurā 
glabājas vairāk nekā 23 000 
grāmatu, apguva portugāļu 
zīmju valodu un piedalījās cil-
vēktiesību izstādes atklāšanā. 
Kultūras un dabas daudzvei-
dību viņi baudīja, apmeklējot 
Atlantijas okeāna piekrastes 
brīnumus – Benagil alas un 
Lagos klintis, kā arī vēstu-
risko Albufeiru. Ekskursiju 
laikā viņi devās kajakošanas 

piedzīvojumā Rio Formosa upē 
un apmeklēja Algarves apel-
sīnu fermu, savukārt Lisabo-
nā izbaudīja senatnīgās ielas, 
vēroja saulrietu no Mouraduro 
skatu punkta un nobaudīja sla-
venās Pastel de Natas kūciņas. 
Šīs pieredzes bagātināja da-
lībnieku zināšanas par Portu-
gāles kultūru, vēsturi un izglī-
tību, kā arī attīstīja sadarbības, 
radošuma un komunikācijas 
prasmes, padarot šo ceļojumu 
neaizmirstamu un izglītojošu. 

“Erasmus+” pieredze – 
solis uz plašāku skatījumu 

Gan skolēni, gan skolotā-
ji bija vienoti atziņā, ka šādi 
projekti sniedz milzīgu per-
sonisko un profesionālo iz-
augsmi. Kā rezumēja skolotājs 
Mārtiņš Šteins: “Šie “Erasmus” 
piedzīvojumi maina cilvēkus – 
padara viņus atvērtākus, rado-
šākus un zinātkārākus. Šī pie-
redze bija nenovērtējama.” 

Noslēgumā skolēni pauda, 
ka šis brauciens palīdzē-
jis viņiem kļūt atvērtākiem, 
drosmīgākiem un saliedētā-
kiem. Visi bija vienisprātis – 
“Erasmus+” ceļojums ir ne tikai 
ceļojums uz svešu zemi, bet arī 
ceļojums uz sevis izpratni un 
pilnveidi. 

Līgatnes jaunie līderi 
Portugālē  

LĪGATNE

Gardas un 
veselīgas skolas 
pusdienas 

LĪGATNE

Pavāru mājā Līgatnē notika 
konkursa “Ko celsim galdā 
skolas pusdienās?” uzvarē-
tāju sumināšanas pasākums. 
Konkursu organizēja Vidze-
mes plānošanas reģions 
sadarbībā ar Cēsu novada 
pašvaldību. Uzvarētāju vidū 
bija Cēsu Jaunās skolas 4.–6. 
klašu skolēni, kā arī Priekuļu 
pamatskolas 7. klases skol-
nieces. Skolēni bija iesnieguši 
konkursam receptes gardai 
un veselīgai skolas pusdienu 
maltītei, izmantojot bioreģionā 
Vidzemē audzētus un ražotus 
produktus. 

Skolēniem un skolotājiem, 
kuri atbalstīja bērnus konkur-
sa pieteikumu sagatavošanā, 
šī bija īpaša diena. Ciemiņi ap-
skatīja, kas aug Pavāru mājas 
dārza dobēs, uzklausīja šīs 
vietas tapšanas stāstu, kā arī 
uzzināja vairāk par to, ka, lai 
produkti nonāktu ar Zaļo “Mi-
chelin” zvaigzni titulētā resto-
rāna virtuvē un viesu šķīvjos, 
tiem jābūt vietējiem, sezonā-
liem un bioloģiskiem. 

Šefpavārs Ēriks Dreibants 
aprunājās ar skolēniem un pa-
stāstīja, kāpēc ir svarīgi lietot 
bioloģisko pārtiku un kā tā 
atšķiras no konvenciālās pār-
tikas. Viņš pauda savu prieku, 
ka konkursam bija iesūtītas arī 
mazāk ierastu ēdienu receptes 
un tur parādījās arī neparasti 
salikumi. Viņš aicināja bērnus 
būt atvērtiem jaunām garšām 
un nebaidīties pamēģināt kaut 

ko jaunu. 
Pasākuma laikā konkursa 

uzvarētāji saņēma bioreģio-
nā Vidzemē ražotus veselī-
go uzkodu komplektus, bet 
pasākuma noslēgumā visiem 
klātesošajiem bija iespēja kopā 
baudīt pusdienas. Ēdieni tapa, 
radoši interpretējot skolēnu 
iesūtītās receptes un izman-
tojot vietējos un bioloģiskos 
produktus. 

Viens no konkursa dalībnie-
kiem, Viesturs no Cēsu Jaunās 
skolas 4. klases, dalījās savos 
vērojumos par pieteikuma sa-
gatavošanu: “Man ļoti patika 
gatavot, jo man ļoti patīk mūsu 
klases komandas darbs.” Viņš 
atzīmēja, ka Pavāru mājā ir 
“ļoti jauks personāls un citas 
patīkamas lietas”, piebilstot, ka 
“ēdiens bija ļoti garšīgs, pavāri 
bija labi pastrādājuši”. 

Konkursa “Ko celsim galdā 
skolas pusdienās?” mērķis bija 
rosināt skolēnus domāt par 
bioloģiskās pārtikas patēriņu 
un atjautīgi iekļaut to skolas 
pusdienu piedāvājumā.  

Kā koprades darbnīcas, tā 
īstenotais konkurss sniedz 
būtisku atbalstu bioreģiona 
Vidzemē koncepta attīstībai. 
Iniciatīva notiek, izmantojot 
Interreg Baltijas jūras reģiona 
programmas 2021–2027 pro-
jekta “Ceļā uz ilgtspējīgu un 
noturīgu sabiedrību, stiprinot 
pilsonisko līdzdalību un ino-
vāciju” (We Make Transition!) 
finansiālo atbalstu. 

Dzērbenes jauno 
mūziķu panākumi 

DZĒRBENES 
pagasts

Dzērbenes mūzikas skola 
šajā gadā atzīmē savu 35 pa-
stāvēšanas gadadienu. Šis 
gads pavadīts koncertējot gan 
skolā, gan ārpus tās. Audzēkņi 
ar ļoti labiem sasniegumiem 
piedalījušies konkursos un 
festivālos. Par godu mūzikas 
skolas 35 gadu jubilejai vasarā 
notika svētku koncerts, kurā 
piedalījās esošie skolas au-
dzēkņi un skolotāji, skolas 
absolventi un bijušie skolotāji, 
direktori. Ļoti emocionāla bija 
tikšanās ar skolas dibinātāju 
Dinu Eglīti, kura atrada laiku 
un iespēju būt ar mums kopā 
šajā pasākumā. 

Kā jau ierasts, arī gada 
nogale ir koncertiem bagāta. 

Novembrī skolas audzēk-
ņi koncertēja kopā ar pūtēju 
orķestri “Cēsis” (diriģents un 
mākslinieciskais vadītājs Jānis 
Puriņš). Tā bija lieliska iespēja 
un vērtīga pieredze kā solis-
tiem uzstāties kopā ar orķes-
tri. Jau vairākus gadus skolai 

ir izveidojusies veiksmīga sa-
darbība ar Taurenes Nēķena 
muižu. Nu jau tradicionāli, 
gada izskaņai tuvojoties, kon-
certs izskanēja uz šīs skatu-
ves. Esam vienmēr gaidīti, ļoti 
mīļi uzņemti, un par to paldies 
kultūras nama vadītājai Gintai 
Babrei. 

Ziemassvētku gaidīšanas 
laikā audzēkņi kopā ar skolotā-
jiem devās iepriecināt novada 
seniorus. Koncertējām pan-
sionātos Skujenē, Mārsnēnos 
un Greiveros. Katrā vietā mūs 
uzņēma ļoti sirsnīgi. 

Paldies visiem mūsu kon-
certu apmeklētājiem un at-
balstītājiem! 

Lai gaiši un mīlestības pie-
pildīti Ziemassvētki un veik-
smīgs, panākumiem bagāts 
Jaunais gads! 

Uz tikšanos mūzikā! 
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VIDE, SOCIĀLAIS ATBALSTS

Sabiedriskā apspriešana par vēja parka izbūvi AMATAS 
apvienība

Paziņojums par vēja elek-
trostaciju parka “Nītaure” 
izbūves Amatas, Nītaures, 
Skujenes un Zaubes pagastā, 
Cēsu novadā, ietekmes uz vidi 
novērtējuma sākotnējo sa-
biedrisko apspriešanu. 

Paredzētās darbības no-
saukums: Vēja elektrostaciju 
parka “Nītaure” izbūve Amatas, 
Nītaures, Skujenes un Zaubes 
pagastā, Cēsu novadā.  

Ierosinātājs: SIA “Nītaure 
Green Energy”, reģ. Nr. 
40203303413.  

Iespējamās paredzētās 
darbības vieta: Amatas, Nīt-
aures, Skujenes un Zaubes 
pagastā, Cēsu novadā. 

Izpētes teritorijas kadastra 
apzīmējumi: 42680070070, 
42680050051, 42780040107, 
42680110035, 42680110084, 
42680040019, 42680050026, 
42680050031, 42780040120, 
42680020027, 42680020026, 
42680020046, 42680110011, 
42680110016, 42420040124, 
42680110024, 42680110025, 
42680050013, 42680020015, 
42680020016, 42680050025, 
42680110009, 42780050077, 
42680110014, 42680110114, 
42680110108, 42680110002, 
42680110059, 42680070034, 
42680110072, 42680110004, 
42960030095, 42680110034, 
42680110128, 42680020031, 
42780040042, 42780040041, 
42680110069, 42680110124, 
42780040150, 42680020029, 
42680110070, 42680110071, 

42680110040, 42680110001, 
42780040131, 42680020003, 
42680020004, 42780040068, 
42780040067, 42680110060, 
42780040027, 42680050035, 
42680050036, 42680110017, 
42680110041, 42680110066, 
42680050049, 42680050050, 
42420040095, 42420040156, 
42780040036, 42780040106, 
42680020040, 42680020002, 
42960030094, 42960030158, 
42960030159, 42680050111, 
42680050082, 42680020007, 
42680110042, 42780040040, 
42680110131, 42780040091, 
42780040096, 42780040097, 
42780040132, 42680020014, 
42780040105, 42680110058, 
42680110057, 42680110003, 
42780040030, 42680110028, 
42680020048, 42780040139, 
42780040017, 42680040015, 
42680070042, 42420040137, 
42680020013, 42680110022, 
42780040031, 42680110126, 
42680020033, 42680110123, 
42680110122, 42780040066, 
42680110064, 42680070033, 
42680110018, 42960030168, 
42960030152, 42680110056, 
42680110055, 42680110054, 
42680110076, 42680110077, 
42680110094, 42680110109, 
42680070056, 42680020039, 
42680020053, 42780040022, 
42780040021, 42780040117, 
42780040024, 42680110038, 
42680110130, 42780040010, 
42680110090, 42780040046, 
42680110020, 42680020009, 
42680020008, 42680020010, 

42780040104, 42680110039, 
42680050115, 42780040044, 
42680070062, 42680070012, 
42680110032, 42680110031, 
42680110033, 42780040003, 
42680110080, 42680110081, 
42680110083, 42680110082, 
42680050063, 42780040103, 
42780040130, 42780040061, 
42780040092, 42780040087, 
42680040006. 

Datums, kad pieņemts 
biroja lēmums par paredzē-
tās darbības ietekmes uz 
vidi novērtējuma piemēroša-
nu: Vides pārraudzības valsts 
biroja 2024. gada 11. aprīļa 
lēmums Nr. 5-02-1/17/2024. 

Paredzētās darbības ap-
raksts: Paredzētās darbības 
ietvaros plānots izbūvēt līdz 
30 lielas jaudas vēja elek-
trostacijas (turpmāk – VES), 
kur katras VES nominālā jauda 
varētu sasniegt 8 MW un 
kopējā jauda varētu sasniegt 
– 240 MW. Saražotā elektro-
enerģija tiks nodota kopējā 
tīklā, izmantojot esošo 330 kV 
elektropārvades kabeļu līniju. 
Pieslēguma nodrošināšanai 
tiks izbūvēta jauna apakšsta-
cija. Apakšstacijas novieto-
jums tiks izvērtēts ziņojuma 
izstrādes procesā. Vēja parka 
būvniecības procesa laikā ir 
paredzēts izbūvēt arī ar VES 
darbību saistīto infrastruk-
tūru – pievedceļus, elektro-
pārvades līnijas u. c. būves. 
Kopējo uzstādāmo VES skaitu, 
to izvietojumu un parka kopējo 

jaudu ir paredzēts noteikt ie-
tekmes uz vidi novērtējuma 
procesa laikā, ņemot vērā nor-
matīvo aktu prasības VES iz-
vietošanai, pieejamo pārvades 
sistēmas kapacitāti, ietekmes 
uz vidi novērtējuma rezultātus, 
ekonomiskos un citus saistītos 
aspektus, kas var ietekmēt pa-
redzētās darbības īstenošanas 
apjomu. 

Sākotnējās sabiedriskās 
apspriešanas laikā sabiedrība 
tiek informēta par paredzēto 
darbību. Paredzētās darbī-
bas novērtējums, piemēram, 
ietekme uz dabas vērtībām, 
ietekme uz ainavu, prognozē-
tās trokšņa līmeņa izmaiņas u. 
c., tiks sagatavots pēc sākot-
nējās sabiedriskās apsprieša-
nas saskaņā ar Vides pārrau-
dzības valsts biroja izsniegto 
programmu. Pēc novērtējuma 
sagatavošanas tiks organizēta 
vēl viena sabiedriskā apsprie-
šana, kuras laikā sabiedrība 
tiks iepazīstināta ar novērtēju-
ma rezultātiem.   

Sākotnējā sabiedriskā ap-
spriešana notiek no 2024. 
gada 27. decembra līdz 2025. 
gada 31. janvārim, savukārt 
klātienes sanāksme notiks 
2025. gada 23. janvārī plkst. 
18.00 Nītaures Kultūras namā 
(“Pagasta ēka”, Nītaure, Cēsu 
novads, LV-4112). Sanāksmei 
varēs pieslēgties tiešsaistē, un 
sanāksmes saite tiks publicēta 
tīmekļvietnes videseksperti.lv 
sadaļā “Paziņojumi”.  

Sākot ar 27. decembri, sa-
biedrība var iegūt informāciju 
par paredzēto darbību un ie-
pazīties ar sagatavotajiem ma-
teriāliem darba laikā: 

 � Cēsu novada Klientu ap-
kalpošanas centrā (Raunas 
iela 4, Cēsis, LV-4101); 

 � Nītaures Klientu apkal-
pošanas centrā un bibliotēkā 
(“Pagasta ēka”, Nītaure, Nītau-
res pagasts, Cēsu novads, LV-
4112);  

 � Gikšu bibliotēkā (Egļu iela 
1, Ģikši, Cēsu novads, LV-4141); 

 � Skujenes pagasta bib-
liotēkā (“Gaismas”, Skujenes 
pagasts, Cēsu novads, LV-
4143); 

 � Zaubes pagasta bib-
liotēkā (“Bērzaines”, Zaubes 
pagasts, Cēsu novads, LV-
4113); 

 � Cēsu novada Amatas ap-
vienības pārvaldes tīmekļviet-
nē amata.lv; 

 � Cēsu novada pašvaldības 
tīmekļvietnē cesis.lv; 

 � SIA “Vides eksperti” tī-
mekļvietnē videseksperti.lv. 

Rakstiskus priekšlikumus 
par paredzēto darbību var 
iesniegt Vides pārraudzības 
valsts birojā (adrese: Rūp-
niecības iela 23, Rīga, LV-
1045, tālr.: 67321173, e-pasts:  
pasts@vpvb.gov.lv) līdz 2025. 
gada 31. janvārim. 

Novada pašvaldība ceļā uz 
zaļāku nākotni 

Augstu novērtējumu Balti-
jas Ilgtspējas inovāciju balvas 
pasniegšanas ceremonijā 
saņēma Cēsu novada paš-
valdība, iekļūstot starp TOP 
3 organizācijām bioloģiskās 
daudzveidības saglabāšanas 
jomā. 

Baltijas Ilgtspējas inovāciju 
balva izceļ projektus un ini-
ciatīvas, kas kalpo kā piemērs 
ceļā uz zaļāku un ilgtspējīgā-
ku nākotni. Šogad jau ceturto 
reizi pieteikumus 11 kategori-
jās, tostarp Bioloģiskās daudz-
veidības saglabāšanas jomā, 
varēja iesniegt uzņēmumi, zaļo 
tehnoloģiju jaunuzņēmumi, or-
ganizācijas un ilgtspējas vēst-
neši no Latvijas, Lietuvas un 
Igaunijas.  

Baltijas Ilgtspējas inovāci-
ju balva ir ikgadējs notikums, 
kas veltīts izcilu ilgtspējas ini-
ciatīvu godināšanai Baltijas 
reģionā. Šī gada Baltijas Ilgt-
spējas inovāciju balvas tēma 
“Ir laiks” uzsver steidzamību 
veicināt inovatīvu risinājumu 
ieviešanu un rīkoties apņēmī-
gi, lai radītu ilgtspējīgu nākotni 
Baltijā. 

Vai zinājāt, ka vairāk nekā 
vienam miljonam sugu pašlaik 

draud izzušana? Šī satraucošā 
statistika uzsver bioloģiskās 
daudzveidības saglabāšanas 
un mūsu dabisko ekosistēmu 
aizsardzības izšķirošo nozīmi. 

Cēsu novada pašvaldība 
ir Interreg Lat-Est projekta 
“BioFloat” (“Peldošās salas 
kā bioloģiskās daudzveidī-
bas pieturas un piesārņojuma 
mazinātāji pilsētu adaptāci-
jas veicināšanai”) partneris, 
un projekta mērķis ir sekmēt 
bioloģisko daudzveidību un 
uzlabot pilsētvidē esošo ūdens 
ekosistēmu veselību. To sa-
sniegsim, kopīgi izstrādājot 
un testējot jaunus zaļās infra-
struktūras elementus, kā arī 
aktīvi iesaistot mērķa grupas. 
“BioFloat” peldošo salu kon-
cepts būs projekta partneru 
kopīgi radīta inovācija, kas iz-
strādāta atbilstoši aktuālāka-
jām pašvaldības vajadzībām 
publisko ūdeņu vides stāvokļa 
uzlabošanai. 

Aizliegts atrasties uz 
novada ūdenstilpju 
ledus 

Cēsu novadā kopš 16. de-
cembra noteikts aizliegums 
atrasties uz publisko vai paš-
valdības valdījumā esošo 
ūdenstilpju ledus. Par atraša-
nos uz ūdenstilpju ledus no-
teikta administratīvā atbildība, 
par šo noteikumu pārkāpumu 
personai var piemērot naudas 
sodu līdz divdesmit naudas 
soda vienībām (100 eiro). 

Aizliegts atrasties uz Cēsu 
novada administratīvajā teri-
torijā esošo ūdenstilpju ledus 
vietās, kur tā biezums nepār-
sniedz 15 cm. 

Izņēmums attiecas uz zem-
ledus makšķerniekiem, ja ledus 
biezums sasniedzis 10–15 cm 
un makšķernieki ekipēti ar ser-
tificētu peldošo kombinezonu 
vai piepūšamo glābšanas vesti, 
glābšanas pīķiem (nagiem, 
radzēm), apavu radzēm, ledus 
cirtni – vergu (ledus biezuma 
un stiprības noteikšanai) un 
glābšanas auklu (virvi, līni). 

Arī Valsts ugunsdzēsības 
un glābšanas dienests (VUGD) 
uzsver, ka vizuāli novērtēts 

ledus biezums ne vienmēr ir 
noteicošais faktors drošībai uz 
ledus, jo, neskatoties uz ziemī-
gajiem laikapstākļiem, ledus 
biezums var būt mainīgs. 

Pašvaldība un VUGD īpaši 
aicina vecākus un pedagogus 
izskaidrot bērniem bīstamību 
atrasties uz ledus, jo nepilnga-
dīgie bieži vien nespēj izvērtēt 
situācijas nopietnību. Tāpat 
atgādinām, ka ikviens pieau-
gušais, kurš kāpj uz ledus, ar 
savu piemēru iedrošina arī ne-
pilngadīgos uz šādu rīcību un 
rada nepareizu iespaidu, ka tas 
ir droši. 

Pamanot, ka nepieciešama 
palīdzība uz ledus esošam vai 
ielūzušam cilvēkam, nekavējo-
ties jāzvana uz tālruņa numuru 
112. 

Informācija par to, kā rī-
koties, ja ielūstat ledū vai 
pamanāt kādu citu ielūzušo, 
pieejama VUGD mājaslapā. 

Aicinām izturēties atbildīgi 
gan pret savu, gan apkārtējo 
drošību. 

Saņems 
pārtikas 
pakas

No 2025. gada 1. janvāra vis-
trūcīgākās personas varēs tur-
pināt saņemt pārtikas atbalstu 
līdzšinējā apmērā – divus pār-
tikas preču komplektus vienai 
personai ceturksnī. Tāpat tiks 
saglabāti citi līdzšinējie atbal-
sta veidi un to apmērs, tostarp 
higiēnas un saimniecības 
preču komplekti, kā arī atbal-
sta komplekti skolēniem un 
mazuļiem. 

To nosaka grozījumi Mi-
nistru kabineta noteikumos 
“Eiropas Sociālā fonda Plus 
programmas materiālās ne-
nodrošinātības mazināšanai 
2021.–2027. gadam īstenoša-
nas noteikumi”, kas otrdien, 10. 
decembrī, pieņemti valdības 
sēdē. 

Grozījumi paredz, ka maz-
nodrošinātās mājsaimniecī-
bas, kurām šobrīd ir tiesības 
saņemt atbalstu un kurām 
pašvaldības sociālais dienests 
izziņu par maznodrošinātas 
mājsaimniecības statusu būs 
izsniedzis 2024. gadā, varēs 
turpināt saņemt atbalstu līdz 
izziņas derīguma termiņa 
beigām. 
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DAŽĀDI
Vidzemes jauniešiem
tīri labas idejas 

Projekta “Tīri.Labi.Apritē” 
gaitā Vidzemes Tehnoloģiju 
un dizaina tehnikumā (VTDT) 
norisinājās hakatons, kas 
pulcēja gandrīz 100 jaunie-
šus no Cēsu novada skolām. 
Pasākuma laikā 20 komandas 
risināja divus būtiskus vides 
izaicinājumus – kā lietas iz-
mantot atkārtoti, un kā sama-
zināt pārtikas atkritumus. Ha-
katonu vadīja Emīls Lukjanskis, 
savukārt mentori no “Drau-
giem Group” Mentoru kluba 
sniedza dalībniekiem vērtīgus 
padomus un praktisku atbal-
stu ideju attīstīšanā. 

Pēc intensīva darba visas 
dienas garumā dalībnieku 
sniegumu pusfinālā un finālā 
vērtēja pieredzējusi žūrija. 
Jaunieši prezentēja savas 
idejas angļu valodā, jo trīs 
labākās komandas tika izvir-
zītas dalībai starptautiskajā 
“Erasmus+” “Baltic Green Lea-
dership” hakatonā. 

Pirmo vietu ieguva Drau-
dzīgā Aicinājuma Cēsu Valsts 
ģimnāzijas un Priekuļu pamat-
skolas komanda “Apītes” ar 
ideju “Grāmatu vāki, kas veicina 
ilgtspēju”. Komanda bija seci-
nājusi, ka ģimnāzijā katru gadu 
nolietošanās dēļ tiek izmestas 
vismaz 10 mācību grāmatas. 
Viņi ierosināja izmantot ātrās 

modes radīto tekstilu, lai izga-
tavotu grāmatu vākus, tādējādi 
pagarinot grāmatu kalpošanas 
laiku un vienlaikus samazinot 
tekstila atkritumu daudzumu. 

Otro vietu ieguva komanda 
“Mazie Poniji” no VTDT ar 
ideju “Mēbeļu pārstrāde”, kas 
veidota kā pēcskolas aktivi-
tāte, kur skolēni varētu prak-
tiski apgūt mēbeļu labošanas 
prasmes. Komanda uzsvēra, ka 
šo iniciatīvu varētu pielāgot un 
īstenot arī citās skolās un teh-
nikumos, kuros apgūst gald-
niecību. Atjaunotās mēbeles 
varētu tikt nodotas trūcīgā-
kajiem novada iedzīvotājiem, 
tādējādi vienlaikus risinot arī 
sociālās problēmas. 

Trešo vietu ieguva VTDT 
komanda “Baked”, kas piedā-
vāja ideju par lietotnes izveidi, 
kas ļautu lietotājiem ievietot 
nevajadzīgas lietas, lai citi 
varētu tās atrast un radoši 
pārveidot. Komanda akcentē-
ja, ka bieži vien resursi netiek 
pilnvērtīgi izmantoti zināša-
nu vai radošuma trūkuma dēļ. 
Šī lietotne palīdzētu veicināt 
resursu atkārtotu izmantošanu 
un ilgtspējīgu pieeju, pārvēršot 
šķietami nevajadzīgo praktiskā 
un noderīgā risinājumā. 

Augstu novērtētas arī citas 
komandu izstrādātās idejas. 

Projekts “Tīri.Labi. Jaunie-
šu iesaiste aprites ekonomikā” 
tiek īstenots ar Latvijas Vides 
aizsardzības fonda atbalstu un 
“CleanR Grupa” un Eiropas Ko-
misijas pārstāvniecības Latvijā 
līdzfinansējumu. 

Hakatona norisi atbalstīja 
Eiropas Komisijas finansētā 
“Erasmus+” programma, “LIFE” 
integrētais projekts “Atkritumi 
kā resursi Latvijā”, Cēsu uz-
ņēmēju klubs un “Draugiem 
Group” Mentoru klubs. 

Pasākumu organizēja bied-
rība “Zaļā brīvība” sadarbībā 
ar VTDT “Erasmus+” projektu 
“Baltic Green Leadership” un 
Cēsu novada pašvaldību. 

“LIFE” integrētais projekts 
“Atkritumi kā resursi Latvijā – 
Reģionālās ilgtspējas un 
aprites veicināšana, ieviešot 
atkritumu kā resursu izmanto-
šanas koncepciju” (LIFE Waste 
To Resources IP, LIFE20 IPE/
LV/000014) tiek īstenots ar 
Eiropas Savienības “LIFE” 
programmas un Valsts reģio-
nālās attīstības aģentūras fi-
nansiālu atbalstu. 

Tapusi Cēsu muižu 
apskates karte 

CĒSIS

CĒSIS

Īstenojot projektu “Cēsu 
muižtaka”, izstrādāta marš-
ruta karte “Apkārtgājiens gar 
Cēsu muižām”, kurā iekļauts 
arī īss katras muižas apraksts. 
Drīzumā audio ceļvežu plat-
formā izi.travel būs pieejams 
maršruta bezmaksas audio 
gids. Platformā varēs klausī-
ties un lasīt stāstus par visām 
17 muižām un muižiņām, un ie-
lūkoties senās fotogrāfijās vai 
kartēs par katru no tām. 

Maršrutā iekļautas – Cēsu 
pilsmuiža, Zirņu kalna muižiņa- 

villa, Dubinskas muiža, Ruckas 
muiža, Baltā muiža, Dukuru 
muiža, Kītera muižiņa, Valen-
tīna muižiņa, Glūdas muižiņa, 
Bērzaines muiža, Vintera 
muižiņa, Zeklera muiža, Jurģu 
muiža, Kalnamuiža, Blusu 
muiža, Zeltkalna pusmuiža, 
Aleksandra muiža. 

Cēsu Rotari klubs projek-
tu īstenojis sadarbībā ar Cēsu 
vēstures muzeju. Projekts at-
balstīts Cēsu novada pašval-
dības konkursā “Cēsu novada 
kopienu iniciatīvu projekts”. 

Ekskursija Cēsu 
jaunajā pilī  

Gada pirmajos mēnešos, 
kad ārā ir tumšs un drēgns un 
iecienītā Viduslaiku pils slīgst 
ziemas miegā, Cēsu muzejs 
aicinās cēsniekus un viesus 
iepazīt tuvāk Jauno pili un 
pilsmuižas laikus tajā. Kādā 
no janvāra, februāra un marta 
sestdienām visiem interesen-
tiem būs iespēja izstaigāt Cēsu 
Jauno pili kopā ar pilsmuižas 
kalpotājiem, lai izzinātu Jaunās 

pils un Cēsu pilsmuižas vēsturi, 
kā arī labāk izprastu vietējo 
ļaužu dzīvi 19. gadsimtā.  

Pirmā šāda iespēja būs 
18. janvārī plkst. 14.00. Par šo 
un turpmākajām ekskursijām 
plašāka informācija būs atro-
dama Cēsu muzeja mājasla-
pā cesupils.lv un sociālo tīklu 
kontos. 

Cēsu muzeja 
gidu kursi 

CĒSIS

Cēsu pils nav iedomājam 
bez tās ļaudīm – gidiem, amat-
niekiem, nodarbību vadītājiem. 
Ģērbušies viduslaiku tērpos 
un bruņojušies ar labām zinā-
šanām, tie ienes dzīvību pilī, 
apmeklētājiem atklājot aizrau-
jošus stāstus no notikumiem 
bagātās pils vēstures.  

Tagad ir iespēja pievieno-
ties šim ļaužu pulkam, ap-
meklējot Cēsu muzeja rīkotos 
gidu kursus. Aicināti arī tie, kas 
vēlas vien uzspodrināt zināša-
nas par pils un pilsētas vēsturi 
vai arī uzlabot kumunikācijas 

un prezentācijas prasmes, vai 
praksē nostiprināt svešvalodu 
zināšanas. 

Kursi notiks no 23. janvāra 
līdz 27. martam ceturtdie-
nu vakaros plkst. 17.30 Cēsu 
Jaunajā pilī, kā arī dažas reizes 
sestdienu rītos.  

Pirmā informatīvā tikšanās 
23.01. plkst. 17.30 Cēsu Jaunajā 
pilī Pils laukumā 9.  

Vairāk informācijas Cēsu 
muzeja mājaslapā cesupils.lv 
un sociālo tīklu kontos.  

Jaunpiebalgas novadpēt-
niecības muzeja fonds pa-
pildināts ar daudziem ma-
teriāliem – fotogrāfijām un 
dokumentiem, kas ir unikāli, 
vairāku gadsimtu seni.  

Paldies ar Jaunpiebalgu 
saistītiem cilvēkiem, kuri at-
sūtīja vai dalījās ar vērtīgajām 
vēstures liecībām! Pateicamies 
Idai Bērziņai, Emīlijai Spalvei, 
Elvitai Rukai, Uldim Kauliņam, 
Vincentam Straujam, Raitim 

Apalupam, Maijai Kažociņai, 
Ilgai Irbītei, Dzintrai Ciekurznei, 
Ilzei Ciekurznei. 

Jaunpiebalgas vidussko-
las kolektīvs gaida atmiņas par 
skolas laiku, jo 2026. gadā būs 
skolas salidojums. 

Informāciju un fotogrāfi-
jas iespējams nosūtīt elek-
troniski uz e-pasta adresi  
vesma.johansone@cesunovads.edu.lv. 

Vērtīgs 
papildinājums 
Jaunpiebalgas 
muzeja fondā 

JAUNPIEBALGAS 
pagasts

Radoša gada izskaņa 
Vecpiebalgas bibliotēkā 

Gada nogalē Vecpiebal-
gas bibliotēka aicināja apgūt 
jaunas prasmes divās radošās 
meistardarbnīcās – “Adventa 
vainagu veidošana” un “Zie-
massvētku rotājumi”. Kopā 
ar floristi Santu no “Vildes 
mākslas telpa” dalībnieki ļāvās 
fantāzijai, radot savus īpašos 

Adventa vainagus, guva prak-
tiskus padomus un iedvesmo-
jošas idejas Ziemassvētku ro-
tājumu veidošanai dekupāžas 
tehnikā. 

Uz meistarklasēm bija ie-
radušies gan vietējie no Vec-
piebalgas, gan dalībnieki no 
tālākām vietām – Drustiem, 

Smiltenes, Raunas un Prie-
kuļiem. Šie pasākumi kļuva 
par skaistu piedzīvojumu, 
kurā valdīja krāsu un domu 
lidojums. Tie sniedza prieka 
mirkļus ikdienā un motivāci-
ju radīt svētku noskaņu savās 
mājās, ģimenē vai darba kolek-
tīvā. 

VECPIEBALGAS
pagasts

Attēlā: Meistarklases kļuva par skaistu piedzīvojumu, kurā valdīja krāsu un domu lido-
jums. 
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NOTIKUMI

Pasākumi Cēsu novadā
Cēsis
Cēsu pilsētā 
20.01. 
Barikāžu aizstāvju atceres diena  

Vienības laukumā
18.01. plkst. 19.30 
“Cēsis – Latvijas kultūras galvas-
pilsēta 2025” atklāšanas pasākums 
“Gaismas aicinājums” 

Koncertzālē “Cēsis”
Līdz 31.01. 
Mākslas galerijā 
Māris Čačka “Starp citu / Starp citiem” 
 04.01. plkst. 16.00 
Koncerts bērniem “Bikibuka ziema” 
09.01., 10.01. plkst. 19.00 
Baibas Sipenieces-Gavares stāviz-
rāde “Ir vēl” 

12.01. plkst. 15.00 un plkst. 18.30 
Balets “Riekstkodis” 
18.01. plkst. 17.00 
“Cēsis – Latvijas kultūras galvaspil-
sēta 2025” atklāšanas koncerts 
26.01. plkst. 18.00 
Pjacolla, Rovira un tango nuevo 
koncerts 

Cēsu pils kompleksā  
Līdz 26.01.  
Cēsu Izstāžu namā 
Latvijas Mākslas akadēmijas Stikla 
mākslas katedras 4. kursa māks-
linieku izstāde “Stikla kabatas 
dvēsele”. Piedalās Valdis Putniņš, 
Guna Ose, Arta Tukmane, Žanis 
Alberts Jankavs, Rūta Štrausa un 
Agnese Gedule 
Līdz 26.01. 
Cēsu Izstāžu namā 

“Zvannieku” kopienas bērnu gleznu 
izstāde, kas tapusi meistarklasēs 
pie profesionāliem māksliniekiem 
Līdz 09.03. 
Cēsu Izstāžu namā 
Gleznotāju Alekseja Naumova un 
Ilzes Raudiņas gleznu kopizstāde 
“Ultraskaņa” 
No 31.01.–09.03. 
Cēsu Izstāžu namā 
Drabešu muižas Amatu mājas 
izstāde 
14.01.–30.09.  
Jaunās pils Semināru zālē 
Izstāde “Ceļā uz muzeja simtgadi: 
Cēsu muzeja direktorei, arheoloģei 
Konstancei Ozolai 115”. Atklāšana 
14.01. plkst. 16.00 
31.01.–06.04. 
Jaunās pils 4. stāva izstāžu zālē 
Poļu mākslinieces Lauras 

Makabresku foto izstāde “MIERI-
NĀJUMS”. Atklāšana 31.01. plkst. 
16.00 
04.01. plkst. 18.00 
Cēsu Jaunajā pilī 
Cēsu teātra izrāde “Kissa” 
11.01. plkst. 18.00 
Cēsu Jaunajā pilī 
Cēsu teātra izrāde “Kissa” 
18.01.  
Cēsu Izstāžu namā 
“Vidzemes Mākslinieku dienu” 
ievada pasākums 
18.01. plkst. 14.00 
Cēsu Jaunajā pilī 
Ekskursija “Cēsu pilsmuiža un dzīve 
muižā 19. gadsimtā” 

Ruckas muižā
25.01. plkst. 18.00
Mūzikas vakars ar Elzu Lācīti

Pasaules latviešu mākslas centrā 
05.01. plkst. 15.00 
Izrāde. Norms Fosters “Garā 
nedēļas nogale” 

Kultūras biedrībā “Harmonija” 
Līdz 15.02.2025. 
Ināras Brences gleznu izstāde 
“Griežas laika rats” 
Līdz 15.02.2025. 
Gleznotāju Jeļenas Jekimovas, 
Astrīdas Raso, Ģirta Vernera, Leona 
Stara kopizstāde

Mākslas telpā “Mala”
10.01. 
Erudīcijas spēle “Prāto Cēsīs” 
11.01. 
Erudīcijas spēle “Chancers” 
16.01.  
Andres Roots (Igaunija) koncerts 

Koru un vokālo 
ansambļu konkurss 
“Cēsis 2025” 

Cēsis 2025. gadā kļūs par 
Latvijas Kultūras galvaspilsētu, 
un viens no spožākajiem no-
tikumiem būs koru un vokālo 
ansambļu konkurss “Cēsis”, 
kas norisināsies 2025. gada 4. 
oktobrī. 

Šī konkursa mērķis ir radīt 
unikālu platformu, kur dalīb-
nieki ne tikai sacentīsies, bet 
arī attīstīs un pilnveidos koru 
un vokālo ansambļu prasmes, 
uzstāšanos kultūru amatier-
mākslā un padziļinās interesi 
par kora dziedāšanas tradīciju 
saglabāšanu. Tāpēc aicinām 
pieteikties korus (jauktie, 
sieviešu, vīriešu) un vokālos 
ansambļus (pieaugušo un 
senioru), lai gan iedvesmotos 
cits no cita, gan vienlaikus pie-
dalītos tradīciju saglabāšanā!  

Ar nolikumu var iepazīties 
mājaslapā cesis.lv. 

Līdz 2025. gada 28. feb-
ruārim koriem un vokāla-
jiem ansambļiem elektronis-
ki jānosūta Cēsu Kultūras 
pārvaldei uz e-pasta adresi  
kultura@cesunovads.lv aiz-
pildīta pieteikuma anketa 

(pie nolikuma) un pieteikuma 
video, kurā tiek izpildīts viens 
skaņdarbs a cappella.   

Izvērtējot pieteikumus, 
dalībai konkursā tiks izvirzīti 
ne vairāk kā 20 (divdesmit) 
kori un 25 (divdesmit pieci) 
vokālie ansambļi. Dalībniekus, 
kuri tiks apstiprināti dalībai 
konkursā, sagaida īpašs izaici-
nājums – kori izpildīs obligāto 
skaņdarbu no latviešu kormū-
zikas klasiķa Emīla Dārziņa 
repertuāra, svinot viņa 150 
gadu jubileju. Savukārt ansam-
bļi pirmo reizi izpildīs Matīsa 
Pētera Circeņa jaunradītu 
kompozīciju.    

Konkursu vērtēs profesio-
nāla žūrija, un noslēgumā tiks 
noteikti galvenās balvas iegu-
vēji.  Koru kategorijas uzva-
rētājam tiks piešķirta naudas 
balva 1500 eiro apmērā, bet 
vokālo ansambļu uzvarētājs 
tiks pie naudas balvas 500 eiro 
apmērā.   

Konkursu organizē Cēsu 
novada pašvaldības iestāde 
“Kultūras pārvalde”. 

Noslēgusies Cēsu novada 
amatierteātru skate 

Attēlā: Novada amatierteātru skatē piedalījās seši ama-
tierteātru kolektīvi no Cēsīm, Jaunpiebalgas, Veselavas, 
Taurenes, Mārsnēniem un Straupes. Foto: Sintija Cērpiņa.

Gada nogalē norisinājās 
Cēsu novada amatierteātru 
skate, kurā piedalījās seši ama-
tierteātri. 

Uz reģionālo skati izvirzīts 
Cēsu teātris ar izrādi “Panti un 
lietas” (režisore Edīte Siļķēna). 
Īpašu žūrijas atzinību par ak-
tierdarbiem saņēmušas Santa 
Kalniņa no Mārsnēnu amatier-
teātra par Vazdiķa kundzes 
lomu izrādē “Kazlauckus savu 
darbu prot” un Valda Žukovska 
no Jaunpiebalgas amatier-
teātra “Triksteri” par Vecītes 
Sarmas lomu izrādē “Ziediņš 
gatves galā”. 

Pirmajā skates dienā 
žūrijas vērtējumam un skatī-
tāju priekam Priekuļu Kultūras 
namā tika izrādītas: 

 � Veselavas amatierteāt-
ra “Kurlās vardes” izrāde “Tās 
dullās Paulīnes dēļ” (V. Belše-
vica). Režisore Ilona Tauniņa. 

 � Taurenes amatierteātra 
“Radi” izrāde “Četras dāmas un 
džokers” (A. Pommers). Reži-
sore Gunita Gedroica-Jurago. 

 � Mārsnēnu amatierteāt-
ra izrāde “Kazlauckus savu 
darbu prot” (E. Vulfs). Režisore 
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Ingrīda Zilgalve. 
 � Jaunpiebalgas amatier- 

teātra “Triksteri” izrāde 
“Ziediņš gatves galā” (B. 
Jukņēviča). Režisore Aina 
Damroze. 

Otrajā skates dienā, kas 
norisinājās koncertzālē “Cēsis 
un Straupes pagasta Tautas 
namā, piedalījās: 

 � Cēsu teātris ar izrādi 
“Panti un lietas” (E. Siļķēna). 
Režisore Edīte Siļķēna. 

 � Straupes pagasta ama-
tierteātris “Sapņojums” ar 
izrādi Izrāde “Bīstamais 
vecums” (E. Zālīte). Režisore 
Ināra Baltgalve. 

Šajā reizē izrādes vērtēja 
režisors un Leļļu teātra direk-
tors Mārtiņš Eihe, Valmieras 
Drāmas teātra aktieris Kārlis 
Freimanis, režisors un aktieris 
Oskars Hofmanis un režiso-
re Inta Kalniņa. Sveicam visus 
amatierteātrus ar dalību skatē! 

Aicinām līdz 2025. gada 1. 
janvārim nominēt Cēsu novada 
sporta izcilniekus – sportistus, 
komandas, trenerus un atbal-
stītājus – balvai “Cēsu novada 
sporta laureāts 2024”! 

Pieteikuma anketa atro-
dama pašvaldības mājaslapā 
cesis.lv. 

Labākie tiks noteikti desmit 
nominācijās: 

 � Gada sportiste (augstākie 
sasniegumi gan Latvijas, gan 
starptautiskā līmenī); 

 � Gada sportists (augstākie 
sasniegumi gan Latvijas, gan 
starptautiskā līmenī); 

 � Gada komanda (augstā-
kie sasniegumi gan Latvijas, 
gan starptautiskā līmenī); 

 � Gada treneris (kura au-
dzēkņi ir sasnieguši visaugstā-
kos rezultātus); 

 � Gada sporta skolotājs 
(aktīvs iedvesmotājs nodarbo-
ties ar fiziskām aktivitātēm); 

 � Gada sporta pasākums 
(valsts vai starptautiska 

mēroga pasākums, masveidī-
ba, košums); 

 � Cerība sportā (sportists, 
kura vecums ir no 16 līdz 18 
gadiem un kurš izrādījis sas-
niegumu progresu vismaz 3 
gadu periodā ceļā uz sportis-
kiem sasniegumiem); 

 � Aktīvākais sporta atbals-
tītājs (sponsors, kurš atbal-
stījis sporta pasākumus 2024. 
gadā); 

 � Ceļojošais kauss “Sporta 
laureāts” (biedrībai/klubam, 

kura audzēkņiem vai koman-
dai ir visaugstākie sasniegu-
mi un/vai organizēti vērienīgi 
sporta pasākumi); 

 � Mūža ieguldījums sportā 
(sporta aktīvists, kurš nesav-
tīgi un fanātiski ir veicinājis 
sporta attīstību Cēsu novadā). 

Pretendēt uz titulu var 
ikviens Cēsu novadā dekla-
rējies sportists, treneris vai 
komanda, ja 2024. gadā: 

 � sasniegti augsti sportiskie 
rezultāti, izcīnot godalgotas 

vietas valsts un starptautis-
ka mēroga sacensībās 2024. 
gadā; 

 � popularizējuši Cēsu 
novada un/vai Latvijas vārdu; 

 � veicinājuši sporta attīstī-
bu Cēsu novadā. 

No 2025. gada 6. līdz 31. jan-
vārim pieteiktos balvas kan-
didātus izvērtēs žūrija, kā arī 
norisināsies iedzīvotāju bal-
sošana mājaslapā cesis.lv un 
Facebook lapā “Sports Cēsu 
novadā”. 

Nominē sportistu balvai “Cēsu 
novada sporta laureāts 2024” 
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PASĀKUMI
17.01. 
Capela Roxolaniya & Syvash Station 
(Ukraina) koncerts 
18.01. 
DJ vakars 
24.01. 
Kasešu nakts ‘24 
25.01. 
Alda Kolosova koncerts 

Cēsu Centrālajā bibliotēkā
06.–31.01. 
Vladislava Anča fotoizstāde “Manas 
krāsainās un melnbaltās Cēsis” 
06.01. plkst. 16.00 
Lasītāju klubiņš bērniem 
16.01. plkst. 16.30 
Čaklāko lasītāju ballīte 2024. Pasā-
kums ar ielūgumiem
17.01. plkst. 16.30 
Ģimeņu Bingo vakars. Pasākums ar 
iepriekšēju pieteikšanos. Informāci-
ja, zvanot uz tālr. nr. 25668580
18.01. plkst. 11.00 
Teatralizēts Ģimeņu rīts “Brašais 
Čieps” ar grāmatas autori Līgu Rimšu 
27.01. plkst. 16.30 
Lasītāju klubiņš pieaugušajiem 
“Grāmata mani sauc” 
31.01. plkst. 16.30 
Ģimeņu “Pasaku Kahoot spēle”. 
Pasākums ar iepriekšēju pieteikša-
nos. Informācija, zvanot uz tālr. nr. 
25668580 

Fonoklubā 
11.01. plkst. 19.00 
Podkāsts “Bize Vaļā” live  
11.01. plkst. 22.00 
Nekvalitatīvās mūzikas nakts 
24.01. plkst. 22.00 
Grupas “Oranžās brīvdienas” kon-
certs. Ceļa maize Indijas tūrei 
17.01. plkst. 21.00 
Edavārdi (rap) koncerts 

Viesnīcā “VIlla Santa”
3., 4., 17., 18., 24., 25., 31.01.  
plkst. 18.30
Filma “Gaiss”

Vaivē 
11.01. plkst. 10.00 
Vaives Tautas namā “Kaķukrogs” 
Seminārs biškopjiem “Propolisa 
ražošana”. Lūgums dalību semi-
nāram pieteikt, zvanot uz tālr. nr. 
26525794 (Māris Buholcs) 

Sports
03.01. plkst. 10.00 
Cēsu sporta kompleksā 
“Cēsu kauss basketbolā 2025” jau-
niešiem 

04.01., 05.01. plkst. 9.00 
Cēsu sporta kompleksā 
“Cēsu kauss basketbolā 2025” jau-
niešiem 

04.01. plkst. 10.00 
Cēsu 2. pamatskolas sporta zālē 
Cēsu novada čempionāts florbolā 

05.01. plkst. 15.00 
Cēsu 2. pamatskolas sporta zālē 
Čempionāts florbolā sievietēm 
(Lekrings – NND/RJTC) 

10.01. plkst. 20.00 
Cēsu sporta kompleksā 
LČ florbolā vīriešiem – virslīga 
(Lekrings – Ķekava) 

11.01. plkst. 10.00 
Cēsu sporta kompleksā 
Reģionālā / Vidzemes Volejbola līga 

12.01. plkst. 10.00 
Cēsu sporta kompleksā 
Reģionālā / Vidzemes Volejbola līga 

12.01. plkst. 10.00 
Cēsu 2. pamatskolas sporta zālē 
Cēsu novada čempionāts florbolā 

12.01. plkst. 15.00 
Cēsu 2. pamatskolas sporta zālē 
LČ florbolā meitenēm, U12  

13.01. plkst. 16.30 
Cēsu 2. pamatskolas sporta zālē 
LČ bērniem un jauniešiem florbolā 
U12, U14, U16 (Cēsu PSS – Bauska, 
Kocēni) 

17.01. plkst. 17.00 
Cēsu sporta kompleksā un Cēsu 2. 
pamatskolas sporta zālē 
Starptautiskais maksibasketbola 
turnīrs “Cēsis Basket Cup” 

18.01., 19.01. plkst. 9.00 
Cēsu sporta kompleksā un Cēsu 2. 
pamatskolas sporta zālē 
Starptautiskais maksibasketbola 
turnīrs “Cēsis Basket Cup” 

18.01. plkst. 11.00
Cēsu pilsētas stadionā
Skrējiens “Stadions 4 gadalaikos” 

23.01. plkst. 20.00 
Cēsu sporta kompleksā 
LSBL čempionāta spēle (Cēsis – 
TTT kadetes) 

24.01., 25.01. 
Cēsu sporta namā 
Cēsu novada čempionāts badmin-
tonā 

25.01. plkst. 10.00 
Cēsu sporta kompleksā 
LJBL čempionāts basketbolā U13 
zēniem  

25.01. plkst. 10.00 
Cēsu 2. pamatskolas sporta zālē 
Cēsu novada čempionāts florbolā 

26.01. plkst. 10.00 
Cēsu sporta kompleksā 
LJBL čempionāts basketbolā U13 
zēniem  

26.01. plkst. 10.00 
Cēsu sporta kompleksā 
Reģionālā / Vidzemes Volejbola līga

30.01. plkst. 20.00 
Cēsu sporta kompleksā 
Reģionālā basketbola līga (Cēsis/
Cēsu PSS – SK Rūjiena) 

01.02. plkst. 10.00 
Cēsu 2. pamatskolas sporta zālē 
LČ bērniem un jauniešiem florbolā, 
U12, U14, U16 (Cēsu PSS – Valmiera, 
Rīga Rockets) 

01.02., 02.02. plkst. 10.00 
Cēsu sporta kompleksā 
Reģionālā / Vidzemes Volejbola līga 

02.02. plkst. 11.00 
Cēsu 2. pamatskolas sporta zālē 
Sabraukums U12 meitenēm florbolā

Amata
03.01. plkst. 17.00 
Melānijas Vanagas muzejā 
Pasākums “Eglīte – kā senāk...”. M. 
Vanagas vēstules pirmajai skolai 
lasījums, Spāres – Doles 1. pak. 
pamatskolas skolēnu atmiņas par 
Ziemassvētkiem skolā pirms 100 
gadiem, Limbažu novada tautas 
muzikanti “Ziemeļmala” iepazīsti-
nās ar 20. gs. sākuma mūziku 

04.01. plkst. 13.00 
Nītaures Kultūras namā 
Senioru pasākums “Zvaigznes 
dienu gaidot”, piedaloties Nītaures 
Kultūras nama pašdarbniekiem 

18.01. plkst. 17.00 
Zaubes Kultūras namā 
Līgas Priedes un Andreja Grimma 
koncerts “Sapnis par baltu kuģi” 

18.01. plkst. 18.00–23.00 
Skujenes Tautas namā 
Demo pasākums “Portal”. Mūzika, 
uzkodas, gaismas projekcijas 

18.01. plkst. 19.00 
Amatas Kultūras centrā 
Ģikšu danču nakts 

20.01. plkst. 19.00 
Nītaures Kultūras namā 
Spēlfilma “Zeme, kas dzied” 

23.01. plkst. 18.00 
Nītaures Kultūras namā 
Vēja elektrostaciju parka “Nītaure” 
izbūves Amatas, Nītaures, Skujenes 
un Zaubes pagastā, Cēsu novadā, 
ietekmes uz vidi novērtējuma sā-
kotnējā sabiedriskā apspriešana

 Jaunpiebalga
10.01. plkst. 18.00 
Jaunpiebalgas Kultūras centrā 
Kārļa Lesiņa dokumentālā filma 
“Nord Express” 

18.01. plkst. 19.00 
Jaunpiebalgas Kultūras centrā 
Erudīcijas spēle “Apslēptās zināša-
nas” 

20.01. plkst. 15.00 
Laukumā pie Zosēnu pagasta pār-
valdes 
Barikāžu aizstāvju atceres dienai 
veltīts pasākums 

20.01. plkst. 17.00 
Laukumā pie Jaunpiebalgas Kultū-
ras centra 
Barikāžu aizstāvju atceres dienai 
veltīts pasākums  

25.01. plkst. 15.00 
Zosēnu Kultūras namā 
Rīgas Dramaturgu teātra viesizrāde 
“Varde”. Autors un režisors Herma-
nis Paukšs 

Līgatne
04.01. plkst. 17.00 
Līgatnes Sporta centrā 
2. florbola līgas spēle vīriešiem 
(Līgatne – Limbaži/Liepupe) 

12.01. plkst. 15.00 
Līgatnes Sporta centrā 
Nacionālās volejbola līgas spēle vī-
riešiem (MĪ/Līgatne – VK Piejūra/
MSĢ) 

20.01. plkst. 16.00 
Līgatnes Amatu mājā 
Barikāžu atceres dienas piemiņas 
pasākums 

24.01. plkst. 20.00 
Līgatnes Sporta centrā 
2. florbola līgas vīriešiem spēle 
(Līgatne – SK Coyote/Tobio) 

Pārgauja
01.12.–26.01. 
Ungurmuižā 
Ziemassvētku izstāde “Laika spēles 
Ungurmuižā” 

05.01. plkst. 11.00 
Strīķupē, Raiskuma pagastā 
Orientēšanās sacensības “Ziemas 
meridiāns” 

05.01. plkst. 15.00 
Ungurmuižā 
Cēsu zvanu ansamblis “Soli deo 
Gloria” 

18.01. plkst. 13.00
Straupes Tautas namā
Rencēnu amatierteātra “Jautra kom-
pānija” izrāde “Saki labu vai neko”

19.01. plkst. 11.00–15.00 
Straupes Zirgu pastā 
Mājražotāju tirdziņš  

19.01. plkst. 11.00 
Lielstraupē, Straupes pagastā 
Orientēšanās sacensības “Ziemas 
meridiāns” 

20.01. 
Stalbē, Raiskumā, Straupē
Barikāžu aizstāvju atceres dienai 
veltīti piemiņas ugunskuri  

24.01. plkst. 19.00 
Raiskuma pagasta Tautas namā 
“Auciemmuiža” 
Stand-up komēdija ar Maksimu Tri-
vaškeviču 

31.01. plkst. 11.00 
Stalbes sporta zālē 
Mini turnīrs bērniem florbolā 1.–2. 
klasei 

02.02. plkst. 11.00–15.00 
Straupes Zirgu pastā 
Mājražotāju tirdziņš 

07.02. no plkst. 10.00 
Stalbes Tautas namā 
Sveču dienas radošās darbnīcas

Priekuļi
01.01.  
Priekuļu Kultūras namā 
Jaungada balle 

09.01. plkst. 18.30 
Slēpošanas un biatlona centrā “Cēsis” 
Slēpojums “Priekuļi Loppet” 

11.01. plkst. 10.00 
Slēpošanas un biatlona centrā “Cēsis” 
Latvijas čempionāts distanču slēpo-
šanā

12.01. plkst. 10.00 
Slēpošanas un biatlona centrā “Cēsis” 
Latvijas čempionāts distanču slēpo-
šanā 

16.01. plkst. 18.30 
Slēpošanas un biatlona centrā “Cēsis” 
Slēpojums “Priekuļi Loppet” 

23.01. plkst. 18.30 
Slēpošanas un biatlona centrā “Cēsis” 
Slēpojums “Priekuļi Loppet” 

24.01. plkst. 18.00 
“Hotel Tigra” Priekuļos 
Koncerts “Ar naktstaureņiem” kopā 
ar duetu Samanta Markus un Tīna 
Ena Goba 

24.–26.01. 
Slēpošanas un biatlona centrā “Cēsis” 
Latvijas kauss biatlonā 

30.01. plkst. 18.30 
Slēpošanas un biatlona centrā “Cēsis” 
Slēpojums “Priekuļi Loppet” 

06.02. plkst. 18.30 
Slēpošanas un biatlona centrā “Cēsis” 
Slēpojums “Priekuļi Loppet” 

Vecpiebalga
10.01. plkst. 19.00 
Taurenes Nēķena muižā 
Grupas “Galaktika” koncerts 
“Uzzīmē mani ziemā” 

11.01. plkst. 15.00 
Dzērbenes Tautas namā 
Pateicības pasākums “..par cilvē-
kiem – mīlētiem, gaidītiem, maniem” 

17.01. plkst. 21.30 
Taurenes Nēķena muižā 
Masku balle-karnevāls ar grupu 
“Apvedceļš”. Maskām garantēts 
balvu fonds. Iespēja rezervēt 
galdiņu. Plašāka informācija, zvanot 
uz tālr. nr. 22032942 

18.01. plkst. 18.00 
Vecpiebalgas Viesistabā, ar tur-
pinājumu Vecpiebalgas Kultūras 
namā 
“Laiks, kad satiekas zvaigznes...”. 
“Cēsis – Latvijas kultūras galvas-
pilsēta 2025” atklāšana. Zvanu 
ansamblis “Primus”, gaismas un 
mūzikas spēles, akcijas “Mirdzi, Vec-
piebalga!” dalībnieku godināšana 

19.01. plkst. 12.00 
Vecpiebalgas Kultūras namā 
Šautriņu mešanas sacensības  

24.01. plkst. 18.00 
Kaives kinozālē 
Ģimenes filma “Bum!” 

25.01. plkst. 12.00 
Kaivē 
Ziemas sporta diena 

Plašāka informācija par kultūras 
norisēm Cēsu novadā un biļešu 
cenas: pasakumi.cesis.lv.
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KULTŪRA

Artūram 
Dronim 120

Cēsīs, īstenojot 2025. gada 
Latvijas kultūras galvaspilsē-
tas programmu, norisināsies 
Vidzemes Mākslinieku dienas. 
To laikā paredzēti dažādi no-
tikumi, tostarp arī vizuālās 
mākslas konkurss un izstāde. 
Iezīmējot nepieciešamību 
veicināt Vidzemes māksli-
nieku aktīvāku iesaisti kultū-
ras, mākslas un sabiedriska-
jās norisēs, kā arī akcentējot 
globāli aktuālu problemātiku, 
konkursam un izstādei dots 
nosaukums un tēma “Klimata 
pārbaude”. Mākslinieki aicināti 
interpretēt šo daudznozīmīgo 
tēmu radoši, drosmīgi un at-
bildīgi. 

Pieteikšanās Vidzemes 
Mākslinieku dienu konkursam 
“Klimata pārbaude” notiek no 
šī gada 20. novembra līdz 2025. 
gada 1. februārim. Pieteikties 
aicināti Vidzemes plānošanas 
reģionā dzīvojoši un strādā-
joši profesionāli mākslinieki, 
kuri strādā jebkurā no vizuālās 
mākslas veidiem. Konkursam 

Sākusies pieteikšanās Vidzemes Mākslinieku 
dienām

Popularizējot glezniecī-
bas mantojumu un vizuālās 
mākslas tradīcijas Cēsīs, bied-
rības “ArtCēsis” profesionālie 
gleznotāji piedalījās projektā 
“Gleznotājam Artūram Dronim 
120”, iepazīstoties ar māksli-
nieka dzīvi un radošo darbu.  

Mākslinieki viesojās A. 
Droņa privātmājā un meis-
tardarbnīcā Cēsīs, kur ar vec-
meistara glezniecību iepazīsti-
nāja viņa meita Dagnija Drone. 
Vasaras plenērā, piedaloties 
P. Rozenberga Cēsu pilsētas 
Mākslas skolas audzēkņiem 
un pedagogiem, mākslinieki 
gleznoja laikabiedru portretus, 
kas tika izstādīti Cēsu pilsētas 
Mākslas skolā un Cēsu Cen-
trālajā bibliotēkā izstādē “Vel-
tījums Artūram Dronim 120 
gadu jubilejā”.   

Artūrs Dronis (22.12.1904.–
28.02.1995.) bija gleznotājs, 
skolotājs un Cēsu kultūras vei-
cinātājs. 

Projektu atbalsta Cēsu 
novada pašvaldība – kopienu 
iniciatīvu konkurss, Cēsu Cen-
trālā bibliotēka. 

Vēsture un sportiskas 
aktivitātes velomuzejā 

LĪGATNE

Šoruden Līgatnē durvis 
vēra jauns, neparasts un in-
teresants apskates objekts – 
velosipēdu muzejs. Pašval-
dības izsludinātajā konkursā 
tiesības nomāt bijušā papīra 
muzeja telpas ieguva velo vēs-
tures pētnieks un aktīvs brau-
cējs Mārtiņš Belickis. Viņš jau 
ilgāku laiku meklēja telpas, kur 
eksponēt savu pagājušā gad-
simta sākumā Latvijā ražoto 
divriteņu kolekciju.   

“Divriteņi ir mana aizrauša-
nās un dzīvesveids. Piedalos 
gan kalnu, gan šosejas divri-
teņu sacensību seriālos. Pirms 
divdesmit gadiem, garāžā 
ķimerējot riteni sacensībām, 
iedomājos, ka tādam kolo-
rītam akcentam derētu tikt 
pie kāda Latvijā ražota retro 
minamā. Ieliku sludinājumu un 
piedāvājums pārspēja manas 
optimistiskākās cerības. Pa-
gājušā gadsimta sākumā līdz 
pat Otrajam pasaules karam 
Latvijā bija riteņbraukšanas 
ziedu laiki. Strādāja sešas lielās 
divriteņu fabrikas, un katrā 
mazpilsētā un arī ciematos 
bija savas darbnīcas, kurās no 
iepirktajām detaļām lika kopā 

divriteņus. Daļa no šīs bagātī-
bas šķūnīšos vai bēniņos bija 
saglabājusies, tos iegādājos, 
restaurēju un veidoju ekspozī-
ciju,” stāsta Mārtiņš.  

Līgatnē apskatāmi lielo 
fabriku ražotie divriteņi, arī 
tāds retums kā vien 100 ek-
semplāros izgatavots ni-
ķelēts “Ozolnieka” jubilejas 

ritenis. Protams, arī leģendā-
rais “Ērenpreiss”. Ar vienu no 
tiem Mārtiņš piedalās arī 
sacensībās, un viņa vērtēju-
mā: “Lielisks divritenis. Ērts, 

sabalansēts, ripo ideāli, tikai 
viens ātrums, bet sacensībās 
apdzenu braucējus uz mūsdie-
nu riteņiem ar pārslēdzama-
jiem ātrumiem!” 

Ziemā vēl turpinās ekspozī-
cijas papildināšana un pilnvei-
došana, bet pavasarī, sākoties 
tūrisma sezonai, muzejs būs 
atvērts apmeklētājiem ik dienu. 
“Līgatne ir ideāla vieta velotū-
rismam. Takas gar Gaujmalu, 
apskates objekti mierīga iz-
brauciena attālumā. Domājam 
arī izveidot velonomu un pie-
dāvāt izbraukumus pa gleznai-
nām Līgatnes un Cēsu novada 
vietām. Lai tūristi pie mums 
pakavētos ilgāk, jābūt daudz-
veidīgam piedāvājumam – 
domāju, sportiskas aktivitātes 
uz riteņiem, kulināras baudas 
Pavāru mājā, vakarā labs kon-
certs ZEIT zālē, ir labs kom-
plekts. Vēl viena iecere ir rīkot 
seno divriteņu restaurācijas 
meistarklases. Tie, kuri ir sa-
glabājuši sava vectēva vai vec-
vectēva riteni, varētu apgūt tā 
atjaunošanas knifus un iedot 
tam otru dzīvi,” ieceru Līgatnes 
velosipēdu muzeja darbībai 
Mārtiņam Belickim netrūkst. 

Attēlā: Jaunā Līgatnes velosipēdu muzeja izveidotājs Mārtiņš Belickis savu aizraušanos ar 
velo vēstures izpēti atspoguļo pārsteidzoši daudzveidīgā ekspozīcijā. Foto: Aivars  
Akmentiņš.

pieteiktajam mākslas darbam 
jābūt radītam pēdējo 2 gadu 
laikā. 

Konkursa un izstādes soļi: 
 � pieteikuma veidlapas 

iesniegšana (elektroniski, 

personīgi klātienē vai pa 
pastu) līdz 2025. gada 1. feb-
ruārim; 

 � žūrija izvērtē iesniegtos 
pieteikumus un darbus (ne-
klātienē un klātienē darba 

atrašanās vietā); 
 � labākie darbi tiek virzīti uz 

izstādi; 
 � darbu autori nogādā 

darbus uz Cēsu Izstāžu namu. 
Pēc žūrijas vērtējuma 

labākie konkursa darbi tiks 
eksponēti izstādē, kas notiks 
Cēsu Izstāžu namā no 2025. 
gada 15. marta līdz 18. maijam. 
Savukārt publiskajā pilsētas 
vidē izstāde turpināsies līdz 
pat gada beigām – 31. decem-
brim. 

Līdz ar izstādes atklāšanu 
tiks paziņoti arī konkursa re-
zultāti – 1. līdz 3. vietas ieguvē-
ji, kuriem tiks piešķirta naudas 
balva, kā arī iespēja rīkot per-
sonālizstādi Cēsu muzejā (1. 
vietas ieguvējam) un iekļaut 
mākslas darbu muzeja pamat-
krājumā (1. līdz 3. vietas iegu-
vējiem). 

Nolikums un pieteikuma 
veidlapa atrodama mājaslapā 
cesis.lv.  


